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Fotografie z první strany:  
Velká – účastníci běhu Harmonie s 
dětmi, personálem místní školy, 
panem starostou a dalšími občany. 
Malá vlevo - vrtulník z oslavy Dne 
dětí. Uprostřed -  učinkující ze setkání 
rodáků a jubilantů v květnu 
Z.Osičková a Z.Kos ze Šakvic. 
Malá vpravo - malá kopaná. 
 

Poděkování 
OÚ děkuje p. Evě Sedláčkové, 
Starovičky 56 za bezplatné poskytnutí 
květinové výsadby pro veřejná 
prostranství. 
OÚ děkuje p. Ladislavu Zemkovi, 
Starovičky 27 za bezplatné zajištění 
příletu a prohlídky vrtulníku na akci 
Den dětí. 

Úvodník 

   Priorita investičních akcí - toto slovní 
spojení je skloňováno v nynější době 
sníţených daňových příjmů čím dál častěji. 
Jiţ v minulých letech zastupitelstvo obce 
rozhodlo financovat převáţně ty projekty, na 
které se podařilo získat dotační tituly. 
Loňského roku to byla např. akce, která byla 
vidět nejvíce - úprava školy a sportovního 
areálu za přispění celkem 4 dotací, podobně 

tomu bylo u budovy kulturního domu a obecního úřadu, okolí kostela, 
lokality výstavby rodinných domů Tálky III. atd. Stejná situace bude i 
během letošního roku, kdy se dokončí inţenýrské sítě Tálky III., další dvě 
velké dotované akce - výstavba ČOV a rekultivace skládky se na podzim 
zahájí. Ve sportovním areálu bude vybudován nový paţený vrt nebo 
studna pro zásobování závlahového systému hrazený z dotace JmK. 
Poměrně velkou změnu prodělá v následujících letech park u Zahradní 
ulice dotovaný z Ministerstva pro místní rozvoj - letos zde budou 
vybudovány nové štěrkové chodníky, odpočinková místa s 10-ti lavičkami 
a provedena výsadba nových stromů, příští rok by zde mělo být 
vybudováno venkovní osvětlení podél nových chodníků. Velká pozornost 
je také věnována  klidové zóně od Vyhlídky U obrázku kolem boţí muky a 
dál podél polní cesty na V. Pavlovice -  tento měsíc byl na trase opraven 
restaurátorem p. Pavůčkem z Pavlova kříţ v lokalitě Nové hory za 
přispění dotace JmK. Dále na místě zničeného kříţe na hranici katastru v 
lokalitě Rozinka byla postavena zaměstnanci OÚ nová boţí muka podle 
vzoru stavby u Staré Břeclavi a po celkovém dokončení bude vysvěcena. 
Ještě letos bude provedena nová stavba na místě zničeného kříţe v 
lokalitě Zace také pracovníky OÚ. Tyto drobné sakrální stavby spolu s 
vrchní ozdobnou částí studny za kostelem, která bude dokončena během 
srpna, nemají sice dotovanou spoluúčast, ale většina investic tvoří práce 
zaměstnanců OÚ. Tyto stavby nejsou také určeny pouze pro turisty, jak 
bývá někdy zmiňováno, ale především pro nás, místní obyvatele, 
abychom mohli ve volném čase navštívit pěkná místa v našem nejbliţším 
okolí. Další velké plánované projekty jako např. rozšíření mateřské školy, 
výstavba nové tělocvičny nebo přístavba jeviště kulturního domu nebylo 
moţno z důvodu nynější hospodářské situace prozatím realizovat, ať uţ z 
hlediska neakceptování ţádosti o dotace nebo nevyhlášení slíbených 
grantů pro nejbliţší období. Tyto akce jsou přitom na dotacích plně 
závislé, z vlastních zdrojů si je nyní z důvodu plánovaného úvěru na ČOV 
nemůţeme dovolit realizovat. Z tohoto výčtu akcí vyplývá, ţe uvedené  
investice jsou opravdu různorodé a z hlediska omezeného obecního 
rozpočtu jejich realizaci poměrně výrazně ovlivňuje právě tok finanční 
hotovosti z jiných zdrojů. Jestli se tedy některé plánované projekty letos 
nepodařilo realizovat, je to právě z tohoto důvodu a věřím, ţe se to podaří 
v následujících letech.                                   
                                                                                             Vladimír Drbola 
                                     starosta obce 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
                   foto vlevo:  výstavba komunikace v lokalitě Tálky III. 
                   foto vpravo: hotová komunikace 



Obecní úřad informuje 
 

Nový člen OZ                               
   Ke dni 1.5.2009 ukončil svou 
činnost z pracovních a osobních 
důvodů p. David Tomek jako člen 
Zastupitelstva obce Starovičky a 
předseda Kulturní komise. Za jeho 
práci a činnost v ZO mu vedení 
obce tímto děkuje. Jako náhradnice 
měla na uvolněné místo nastoupit  
p. Blaţena Krčková, Starovičky 202, 
která však mandát z osobních 
důvodů odmítla. Další náhradnice  
p. Milena Panicová, Starovičky 72 
mandát člena Zastupitelstva obce 
Starovičky přijala a stala se tak jeho 
členkou a zároveň předsedkyní 
Kulturní komise. 
 

Komunikace Tálky III.                 
    Dne 15. června proběhlo převzetí 
dokončené stavby místní 
komunikace v lokalitě Tálky III. od 
dodavatele.  I přes počáteční 
problémy spojené se změnou 
projektové dokumentace zaviněné 
vysokou hladinou spodní vody 
v části komunikace, provedla firma 
Ekodlaţba Brno výstavbu 
v náhradním termínu bez závad a ve 
velmi dobré kvalitě. Kolaudace 
stavby proběhla dne 19.6., celkové 
náklady akce 3 560 tis. Kč. 
 

Akce a stavby                              
- Koncem května byla předána 

firmou KVK Brno do uţívání 
vzduchotechnika s rekuperací 
v obecním hostinci, která plně 
řeší výměnu vzduchu s ohledem 
na platná hygienická doporučení 
a předpisy. Celkové náklady 
akce byly 450 tis. Kč. Současně 
s uvedením celého zařízení do 
provozu bylo s okamţitou 
platností zakázáno kouření 
v prostorách vestibulu KD. 

- V měsíci červnu byly provedeny 
pracovníky OÚ opravy tří 
překopů místní komunikace 
v ulici Příční a zarovnáno 
propadení horní vrstvy části 
vozovky v ulici Padělky. 

- Počátkem června byly osazeny 
nové plastové dveře a 
bezpečnostní mříţ v boční části 
obecní budovy obchodu U 
Tomků, namísto původních 
plechových, které byly v nedávné 
době násilně vypáčeny. Práce 
provedla fa Růţička V. Němčice, 
celková investice 30 tis. Kč, podíl 
nájemce činí 5 tis. Kč. V budově 

nyní probíhá oprava 
elektroinstalace, práce provádí p. 
P. Lang. 

- Počátkem června byla nově 
vybudována pracovníky OÚ 
ochranná síť ve sportovním 
areálu na hřišti za kabinami 
z důvodu bezpečnosti dětí 
v bezprostřední blízkosti 
komunikace a zároveň jako 
ochrana zaparkovaných 
automobilů. Celkové náklady 
projektu 6 tis. Kč. Svářečské 
práce provedl p. J. Hanáček. 

 

Drobné sakrální stavby              
- V měsíci květnu byla opravena 

pracovníky OÚ svrchní část 
historické zdi u kostela. Zároveň 
byla vystavěna horní část 
studny za kostelem. Tato studna 
o průměru 1,20m je hluboká 
10m, celá vystavěná z pálených 
cihel, současná hloubka vody 
1m. Do konce srpna zde bude 
osazena kovaná ozdobná mříţ a 
studna bude zpřístupněna 
veřejnosti. Současně bude v její 
těsné blízkosti usazena původní 
vrcholová část historické boţí 
muky Nové hory spolu se 
stříškou a ozdobnou mříţí. 

- Počátkem června byl 
restaurován kříţ v lokalitě Nové 
hory. Kříţ byl celý zároveň 
otočen tak, aby jeho čelní strana 
směřovala k přilehlé polní cestě. 
Práce provedl p. Pavůček 
z Pavlova, celkové náklady 
opravy jsou 80 800,- Kč. Během 
měsíce června bude ještě 
upraven okolní terén a osazena 
lavička. 

- Během června byla také nově 
postavena na místě zničeného 

kříţe v lokalitě Rozinka boţí 
muka, které slouţila jako 
předloha známá stavba u Staré 
Břeclavi. V nejbliţší době bude 
stavba dokončena, osazeno 
kované ozdobné oplocení, 
lavička a informační panel. 
Náklady na vlastní stavbu jsou 
minimální, práci provedli 
pracovníci OÚ, náklady na 
mobiliář budou asi 20 tis. Kč. 

 

Ukázková vinice                          
     Ukázkovou vinici obce v lokalitě 
Nové hory u boţí muky, která byla 
vysazena v dubnu letošního roku 
bude odborně ošetřovat p. A. 
Drobílek, Starovičky 66. 

 

Dotace                                          
 
Úspěšné ţádosti o dotace: 
 
oblast tělovýchovy a sportu JmK 

  - vybudování studny 
závlahového systému - 100 tis. Kč 
  -  zakoupení samojízdné 
sekačky - dotace pro TJ -  
120 tis. Kč 

oblast památkové péče JmK 
  - oprava kamenného kříţe 
v lokalitě Nové hory - 30 tis. Kč 

program rozvoje venkova JmK 
  - venkovní osvětlení v lokalitě 
Tálky III. - 200 tis. Kč 

program podpory obnovy venkova 
MMR 
      - úprava parku - vybudování 
chodníku, mobiliář - 300 tis. Kč 
program výstavby technické 
infrastruktury MMR 
      - výstavba komunikace Tálky III. 

   - 750 tis. Kč 
Neúspěšné ţádosti o dotace: 
 
 -  oblast kulturní zařízení JmK -     
oprava KD 
-  oblast kultury - přehlídka    
dechových hudeb 
 -  program Oranţové hřiště - umělý 
povrch tenisového kurtu 
 -  mimořádná dotace Ministerstva 
kultury - přístavba jeviště KD 
 -  Nadace Via - oprava kříţe Nové 
hory 
 - odpočinkové místo Nové hory 
 - přehlídka dechových hudeb 
 -  JM komunitní nadace - 
odpočinkové místo Nové hory 

 
Celkem úspěšné - 8 
 neúspěšné - 8 
 projednávané - 7 
 Prozatím získané fin. prostředky 
na r. 2009………. 101 460 000,- Kč.  



foto: volební komise 

Výsledky voleb do EVROPSKÉHO PARLAMENTU 

konané ve dnech 5.- 6.6.2009 
 
     V naší obci bylo zaregistrováno celkem 620 oprávněných 
voličů. 
     Voleb se zúčastnilo celkem 155 voličů, coţ představuje  
25 %. 
     Z tohoto počtu bylo 155 platných hlasů, o které se rozdělilo 
celkem 16 politických stran v následujícím pořadí: 

 
 

1)   ODS                                     46 hlasů            29,7 %  
2)   ČSSD                                   39 hlasů            25,2 % 
3)   KSČM                                   32 hlasů           20,7 % 
4)   KDU – ČSL                          12 hlasů              7,8 % 
5)   Suverenita                              5 hlasů             3,3 % 
6)   Věci veřejné                           4 hlasy              2,6 % 
7)   Moravané                               3 hlasy              1,9 % 
      SNK Evropští demokraté       3 hlasy              1,9 % 
8)  Česká strana nár. soc.            2 hlasy             1,3 % 
     Strana důst. ţivota                  2 hlasy              1,3 % 
     Strana zelených                      2 hlasy              1,3 % 
9)  Libertas.cz                              1 hlas                0,6 % 
     Evropská dem. strana             1 hlas                0,6 % 
     Starostové a nezávislí…         1 hlas                0,6 % 
     Dělnická strana                       1 hlas                0,6 % 
     Nezávislí                                 1 hlas                0,6 %  

                                                                                   
(IS) 

 
Ţivotopis 
     Ţivotopis nové zastupitelky paní Mileny Panicové, která od 
1.5.2009 vystřídala ve funkci pana Davida Tomka a zároveň 
se stala předsedkyní Kulturní komise: 
 

Panicová Milena 
Věk:         60 let 
Bydliště: Starovičky 72 
Stav :       vdaná, 2 děti 
Vzdělání: středoškolské - SZTŠ Bučovice 
Zaměstnání:   
JZD Starovičky, později Šakvice - účetní 
Mostárna Hustopeče 
Od r. 2004 - důchod 
Záliby:    ochotnické divadlo, zpěv, květiny. 

 

Ordinační hodiny MUDr. Kelbl 
Hustopeče 

Pondělí                -             14.00 – 18.00 
Úterý          8.30 – 11.30             - 
Středa        7.30 – 12.00   12.00 – 13.00 na objednávku 
Čtvrtek           -             12.30 – 14.00  14.00 – 15.00 obj.       
Pátek          7.30 – 12.00   12.00 – 13.00 obj. 
 
Starovičky 

Úterý           7.30 aţ    8.00 – lékař 
             8.00 aţ  10.00 – pouze sestra 

Usnesení č. 21 
Ze zasedání zastupitelstva obce STAROVIČKY, konaného 

dne 24. dubna 2009 
v 19:00  hod. v přísálí Kulturního domu ve Starovičkách  

 
Zastupitelstvo obce  bere na vědomí: 
1. Zapisovatele a ověřovatele zápisu. 
2. Ukončení mandátu v ZO pana Davida Tomka. 
3. Informace o průběhu stavebních prací – Tálky III 
              komunikace. 
4. Informaci o moţnosti prodeje pozemku p.č. 87 o 
              výměře cca 143 m2 „U Luţe“. 
Zastupitelstvo obce schvaluje:  
1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Závěrečný účet obce za rok 2008 s vyjádřením 
              souhlasu s celoročním hospodařením obce  bez 
              výhrad. 
3. Rozpočtové opatření č. 1/2009. 
4. Směrnici o pouţívání obecního automobilu. 
5. Odkoupení pozemků v lokalitě „Slaměnka“. 
6. Záměr prodeje pozemků pro výstavbu RD v lokalitě 
              Tálky III. 
7. Záměr prodeje pozemku p.č. 696/1 o výměře 266 m2 
              za cenu 60 Kč/m2. 
8. Záměr prodeje pozemku p.č. 479/1 o výměře 139 m2 
              a p.č. 479/2 o výměře 54 m2 za 60 Kč/m2. 
9. Přidělení stav. místa v lokalitě Tálky III pro stavbu RD 
              náhradníku panu Michalu Mátlovi, bytem Hustopeče 
              č.p.  11. 
10. Jmenování paní Dany Walterové do funkce ředitelky 
              ZŠ a MŠ Starovičky od 1.8.2009. 
11. Do RO č. 1/2009 částku 10 000,- Kč jako příspěvek 
              na provoz pro JSDH obce Starovičky. 
Zastupitelstvo obce ruší:  
1. Záměr prodeje pozemku p.č. 479/1 o výměře 139 m2 a 

p.č. 479/2 o vým. 54 m2 za cenu 60 Kč/m2. 
2. Rozhodnutí o přidělení stav. pozemku č. 1 v lokalitě 

Tálky III  panu Jiřímu Osičkovi, bytem Starovičky č.p. 
156 

 
              Pavel Šafařík                              Vladimír Drbola 

              místostarosta                              starosta  

  foto: p.Hanáček práce na zábraně u hřiště 

 

Pozor změna ! 
     Hantály, a.s. Velké Pavlovice oznamují 
občanům, ţe svoz odpadu bude probíhat 
pravidelně vţdy ve středu v ranních hodinách 
a to jedenkrát za 14 dní. Nejbliţší svoz se 
uskuteční ve středu 1.7.2009 a dále pak ve 
středu 15.7., ve středu 29.7., ve středu 12.8. 
a ve středu 26.8. 



Společenská kronika 
 

Blahopřejeme rodičům                                                                             Marku Tihlářovi a Kateřině Šafaříkové, 
Jindřichovi Špánkovi a Veronice Sůkalové,                                                             bytem Starovičky 127, 

bytem Starovičky č.p. 228,                                                                                      k narození dcery Karolínky Tihlářové, 
k narození syna Tadeáška Sůkala,                           která se narodila dne  17.6.2009.                                                                                                                                                                                                                  
který se narodil dne 5.5.2009.                                                                                                             
 

Josefovi Váchovi a Halce Schäfferové,                 
bytem Starovičky č.p. 129, 

k narození syna Šimonka Váchy, 
který se narodil dne 13.5.2009. 
---------------------------------------------------------------------------------------- --------------------------------------------------------------------------------------------- 

Ţivotní jubilea 
V měsíci květnu oslavila významné ţivotní jubileum                                                 Ţivot je perlou, kterou dostal člověk do vínku. 
                                                                                                                                               Zahodit  ji nebo ztratit – nelze. 

paní Helena Hyclová – 50. narozeniny.                                                               Jen občas se z ní kousek uštípne, 

                                                                                                                                    aby se tak splatila daň  

V měsíci červnu oslavili významné ţivotní jubileum                                                                         odváděná přírodě.  
 

pan Vlastimil Ovísek – 50. narozeniny, 
 
paní Ivona Mazůrková – 50. narozeniny. 
 

Oslava Dne dětí s indiány a vrtulníkem

     Dne 6.6.2009 se konal v naší obci Starovičky Den dětí. 
Počasí nám přálo, déšť nás letos nenavštívil, tak jsme si mohli 
společně s dětmi tento den, zaměřený na ţivot indiánů, 
nádherně uţít. Na děti čekalo mnoho překvapení, seznámily 
se s výrobou indiánských čelenek, samy si mohly namalovat 
trička, vyrobily si šípy a luky, navlékaly korálky, které se občas 
zakutálely, ale děti byly moc šikovné, takţe kaţdý malý indián 
se mohl pochlubit nádherným náhrdelníkem, kterým by 
nepohrdnul ţádný válečník. Ale jaký by to byl válečník bez 
koně? Toho si děti mohly za pomoci rodičů vyrobit. Ale aby 
nezůstalo jen u vyrobených koníků, přijeli nás potěšit i dva 
koně s bryčkou, kteří k nám přijeli ze sousední obce Rakvice. 
Koníci byli velmi vytrvalí, vozili děti celé odpoledne. Abychom 
měli větší představu o ţivotě indiánů, přijeli na pozvání skauti z 
Velkých Pavlovic, kteří postavili tradiční obydlí indiánů – týpí, 
do kterého bylo moţno nahlédnout a nést se fantazií do dob 
minulých na Divoký západ, do kterého samozřejmě patří i 
odváţný lukostřelec, který dětem předvedl své umění, které si 
mohly děti posléze také vyzkoušet. Jaká by to byla show bez 
šerifa? Šerif přijel, ale novodobý, na nádherné velké bílo-
zelené policejní motorce, na kterou si mohly děti sednou a 
vyzkoušet si, jak se cítí muţ zákona v sedle silného stroje. 
Nezůstalo jen u stroje se dvěma koly. Z čistého nebe se k nám 
snesl vrtulník vodních záchranářů. Oči všech dětí a nejen 
jejich, ale i oči dospělých účastníků byly otevřené dokořán, 
jelikoţ asi nikdo z nich nic tak velkolepého neviděl.   
     Na závěr bychom chtěli poděkovat všem sponzorům, kteří 
přispěli finanční částkou nebo sladkou odměnou. Bez 
sponzorských darů by se Den dětí dal velmi těţko 
zorganizovat. Proto jmenovitě děkujeme: TJ Starovičky, 
Mysliveckému sdruţení Starovičky, obecnímu úřadu, prodejně 
potravin U Tomků, paní Ivě Tomkové a všem občanům, kteří 
přispěli do sběrných nádob, které byly umístěny v Potravinách 
U Tomků a v potravinách Jednota. Zvláštní poděkování patří 
panu Ladislavu Zemkovi, který zajistil přílet záchranného 
vrtulníku, které všem dětem udělal neskutečnou radost. 
Musíme však podotknout, ţe bez iniciativy a organizačních 
schopností paní Martiny Holáskové, by se ţádný Den dětí 
nekonal. Moc jí za její obětavost děkujeme. 
                                                          organizátoři Dětského dne  
 

Indiánský Dětský den 
     V sobotu 6.června se od 15 hodin konal na místním hřišti 
Dětský den. Celé odpoledne se neslo v indiánském duchu. 
Děti měly moţnost vyrobit si sami nebo za pomoci rodičů 
dřevěného koníka, fixami a vodovými barvami si vymalovat 

papírovou čelenku a 
ozdobit ji barevnými brky. 
Kaţdý správný kluk si 
zhotovil luk a šípy, holčičky 
zase navlékaly náhrdelníky 
z korálků, knoflíků a 
těstovin. Kaţdý zájemce 
obdrţel bílé tričko, které si 
mohl podle vlastní fantazie 
ozdobit razítky s 
indiánskými ornamenty. Na 
kraji hřiště se vyjímalo indiánské týpí i s indiánkou, která děti 
zvala ke krátkému posezení uvnitř. Na druhém konci se 
nacházel mladý lukostřelec s hbitými šípy, s jehoţ pomocí se 
děti úspěšně či méně úspěšně trefovaly do terče s medvědem. 
Po celé odpoledne jezdil okolo hřiště kočár taţený dvěma koni 
a vozil děti. Myslím, ţe takovou projíţďku si ţádné nenechalo 
ujít. Ani dětská bříška nezůstala ošizena. Děti dostávaly 
pečené klobásy s chlebem, pitíčka, tatranky, čokoládové 
bonbony a pro zábavu domů pexeso. Ovšem zlatý hřeb celého 
dětského dne nastal, kdyţ kolem 17 hodiny zakrouţil nad 
hřištěm vrtulník a snesl se na trávník doprostřed hřiště. Byl to 
vrtulník vodní záchranné sluţby. Posádka nám předvedla 
pilotní kabinu i záchranné vybavení a podělila se s námi o své 
záţitky. Pak pilot nastartoval motor, roztočil vrtule a za mávání 
všech přítomných se opět vznesl a zmizel někde v dálce. 
Dokořán otevřená ústa dětí a vlhké oči dospělých hovořily za 
vše. I počasí se nad námi slitovalo, a přestoţe předpověď 
nebyla právě nejpříznivější a celou sobotu se po obloze honily 
bouřkové mraky, občas jsme v dálce slyšeli i zahřmět a 
chvílemi se zvedla zlověstný vítr, nakonec nespadla jediná 
kapka. Velký dík rozhodně patří sponzorům za jejich příspěvky, 
ale hlavně organizátorům letošního Dětského dne, díky jejichţ 
skvělým nápadům se podařilo uskutečnit jedno kouzelné 
odpoledne pro naše děti.                       vděční rodiče 

     K výše uvedenému dodávám, ţe u nás na hřišti přistál 
americký vrtulník BELL 206 LT, který byl vyroben v roce 1994 a 
v současné době slouţí jako záloţní vrtulník pro záchranné 
akce. Na své palubě můţe přepravovat aţ 6 osob. Váha 
prázdného vrtulníku je 1200 kg a maximální vzletová váha je 
2100 kg. Vrtulník můţe létat maximální rychlostí 230 km/h, létá 
na letecký petrolej a jeho spotřeba činí 150 l/hod. 
Sympatickým pilotem  byl pan Petr Kolařík, kterému tímto 
děkujeme za poskytnutí zajímavých technických údajů.     (RH) 

Fotky můžete zhlédnout na poslední straně SZ a na internetu.



Z naší školičky – příspěvky mateřské školky

ŠKOLNÍ VÝLET   

       Letošní školní výlet jsme naplánovali do nově otevřeného 
dětského areálu pod názvem "BONGO". Uţ podle názvu lze 
uhádnout, ţe jde o nějakou "opičárnu". A nejste s pravdou 
daleko. Děti se ocitly ve velikém areálu plném prolézaček, 
různých skluzavek, trampolín, autíček, velkého průlezkového 
labyrintu, bazénu s balónky, horolezeckou stěnou. Všechny 
atrakce se dětem líbily, ale nejoblíbenější byl snad obří 
labyrint. V poledních hodinách, po občerstvení dětí, naše cesta 
pokračovala na letiště v Brně. Tady jsme měli štěstí, protoţe 
během 15 minut mělo přistát letadlo z Prahy. Tuto čekací dobu 
nám vyplnil vrtulník, který kolem nás lítal a piloti mávali na děti, 
z čehoţ měly radost. Po přistání očekávaného letadla nás 
autobus pana Šafaříka bezpečně dopravil na základnu naší 
školy.               

foto: výcvik malých cyklistů 
MALÝ CYKLISTA 

     Cyklistická sezóna je v plném proudu. Co všechno musí mít 
správné kolo a jaká jsou pravidla správného cyklisty jsme si 
povídali koncem května i v mateřské škole. V úterý 26.5. před 
školou "parkovala" pěkná řádka kol a koloběţek různých 
velikostí. Děti se těšily na cyklistické dopoledne. Nezbytná 
helma byla nasazena, stroje připraveny, disciplíny mohly začít. 
První byla okruţní jízda po hřišti, následoval slalom, jízda mezi 
překáţkami, jízda jednoruč a nejtěţší nájezd a sjezd po šikmé 
ploše.  
      Všechny děti obstály na jedničku. Po absolvování všech 
disciplín si malí cyklisti odnášeli medaili, diplom i sladkou 
odměnu. 
                                                                                          
OLYMPIÁDA V MŠ   

      Kaţdoroční olympiáda byla ke Dni dětí 3.6. Počasí nám 
přálo a tak hned po svačince byl sraz sportovců za školou. 
Jako první disciplína byl skok do dálky a do výšky. Nejdelší 
skok našich malých byl 2,80m a do výšky 0,70m. Následoval 

hod do dálky a to uţ na velkém hřišti. Poslední disciplínou byl 
běh na krátkou vzdálenost. Děti byly rozděleny do věkových 
kategorii na mladší a starší. 
     Všichni malí sportovci se opravdu snaţili a dali ze sebe to 
nejlepší. Přišli fandit i kamarádi ze základní školy. Na závěr se 
tradičně rozdávaly medaile a diplomy.    
                        
 

obrázek nakreslila Karolínka Tomková 
SETKÁNÍ S RODÁKY 

      Uţ se stalo takovou tradicí, ţe děti z mateřské školy 
vystupují při setkání rodáků. Tak i letos se starší věková 
skupina dětí zapojila do kulturního programu svým malým 
vystoupením. Vyuţili jsme rozpočítadla, lidové písničky a 
tanečky. Mimo naše vystoupení děti vyrobily malá přáníčka, 
která jubilantům sami předaly. 
                                                            
PÁLENÍ ČARODĚJNIC 

      Snad kaţdý ví a zná, co znamená, kdyţ se řekne 30. 
duben. Ano, je to pálení čarodějnic. I děti ze školky si tento 
den pěkně uţily. Všechny si přinesly nějaké kostýmy a po 
dopolední svačince to mohlo vypuknout. Všichni jsme se 
převlékli včetně paní učitelek. Hned tu bylo plno čarodějů, 
kouzelníků, jeţibab a nechyběla ani dopravní košťata. Nejdříve 
jsme navštívili základní školu, kde jsme se proletěli po třídách 
a společně se vyfotili. Náš let mohl pokračovat. Mířil ulicemi 
Staroviček aţ na obecní úřad, kde jsme poctili svoji návštěvou 
samotného pana starostu. Po malém sladkém pohoštění jsme 
letěli dále ulicemi zpátky do MŠ. Krásné slunečné počasí nám 
umoţnilo bezpečný let i přistání bez ztrát. 

 
PŘIPRAVUJEME                                                                         

      Do konce školního roku ještě připravujeme dopolední 
piknik s hledáním pokladu a plněním různých úkolů na trase 
od školky aţ k cíli - rozhledně nad Starovičkami, dopolední 
výlet do Lednice a na úplný závěr pak pasování předškoláků 
na školáky, společné branné odpoledne s rodiči.         
                                                                                 kolektiv MŠ

                                                                                                        
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
foto: pálení čarodějnic ve školce                                                            foto: vystoupení dětí v sále kulturního domu pro jubilanty  



Z naší školičky – příspěvky základní školy 

nakreslila Míša Langová 

Naše jídelna 
     Naše jídelna je velká a máme dobrou 
kuchařku. Umí hodně dobře vařit a 
myslím, ţe za těch hodně let, co tu 
pracuje, tak uţ má velkou praxi a hodně 
se vyzná v jídlech. Nejvíc mi chutná 
bramborová kaše, přírodní řízky, 
palačinky a vdolky.        Libor Barvík, 3.tř. 
 
     Naše jídelna je malá, ale dobře tam 
vaří. Včera jsme měli vdolky, jindy zase 
kapustu a občas řízek. Naše paní 
kuchařka má někdy plné ruce práce. 
                                    Adam Buchta, 3.tř. 
 
     V naší jídelně vaří výborně. Na jídlo 
míváme těstoviny, knedlíky, brambory, 
maso atd. Nejraději mám svíčkovou a 
vdolky. V naší jídelně býval hluk, ale co 
nastoupila paní učitelka Meredová, tak 
uţ je ticho.               Michal Šebesta, 3.tř. 
 
     Naše paní kuchařka vaří jen zdravé a 
výţivné jídla. V naší jídelně máme 4 
velké stoly, u kterých sedí školáci a 3 
malé stolky, u kterých sedí školčátka. 
Paní kuchařka vaří dobře. Na oběd 
chodíme v 11:45 hod. Nejvíce mi chutnají 
: špagety, vdolky, buchty.  
                              Zuzka Ptačovská, 3.tř. 
 
     Naše jídelna je hezká a pěkně 
vymalovaná. Chutná mi tam svíčková, 
špenát, rajská a vdolky /mňam/.         
          

nakreslila Zuzka Ptačovská  

 
 

Nechutnají mi polévky, 
brambory. Ale jinak paní kuchařka vaří 
chutně.     
                           Šárka Cigánková, 3.tř.  
 
     V naší jídelně mi nejvíc chutná 
svíčková. Nechutnají mi palačinky. 
Včera byly vdolky a ty mi chutnaly. A 
skoro vţdycky tam jsou dobrá jídla. 
Paní kuchařka dělá dobré čevabčiči.   
                             Patrik Hoffmann, 3.tř. 
 
     V jídelně se mi líbí umývadlo. Mé 
nejoblíbenější jídlo jsou špagety. Líbí 
se mi talíře a nechutná mi kapusta.  
                                  Ondra Gábor, 3.tř.  
 

Školní výlet                                
 
     Jeli jsme v 8.00 hod. Pak jsme našli 
Bongo. Byla tam velká skluzavka, na tu 
jsem šla nejdřív. Potom jsem šla na 
trampolínu, na krokodýla, který za 
mnou zavřel pusu. Také jsme byli na 
letišti. Přiletělo letadlo z Prahy. A pak uţ 
jen do školy.            Míša Langová, 2.tř. 
 
     V 8 hod jsme vyjíţděli do Bonga. 
Jeli jsme vysokým autobusem s 
televizí. Uţ jsme dorazili do Bonga. 
Vstoupili jsme do haly. Uviděli jsme tam 
nafukovacího draka, který otevíral a 
zavíral pusu. Také 100metrovou 
soupravu a koutky pro děti. Potom jsme 
přijeli na státní letiště. Čekali jsme, aţ 
přiletí letadlo z Prahy. 
                                    Marek Zach, 2.tř. 
Náš výlet 
     Ve středu 20.5. jsme jeli do Brna do 
zábavného parku jménem Bongo. Tam 
bylo mnoho atrakcí a průlezek, ve 
kterých jsme se dobře bavili. Například 
dělová válka, tobogán, rychlá 
skluzavka, 6 malých trampolín a mnoho 
dalších. Škoda, ţe nebyl v provozu 
bunge - jumping, to by se mi moc líbilo. 
Při řádění se nám nic nestalo. 
     Asi v 10 hodin  nám paní učitelka 
vyhlásila přestávku na svačinu. Byli 
jsme rádi, ţe můţeme dočerpat energii. 
Po svačině jsme si aţ do oběda uţívali 
atrakcí. Na oběd jsme si zašli do 
bufetu, na párek v rohlíku a limonádu.    
Obědem      naše      návštěva    Bonga 
                                                              

nakreslil Pavel Veselý 
 

skončila a jeli jsme na letiště. 
     Tam jsme se dívali, jak přistálo malé 
letadlo. Potom jsme se podívali do 
letištní haly na přílety a odlety letadel. 
Letiště mě moc nezaujalo, ale do Bonga 
bych se ještě moc rád podíval. Takových 
výletů by mohlo být více.  
                                   Adam Buchta, 3.tř.  
 

Naše škola 
     Kdyţ příjdu do školy, tak vytáhnu 
pálku a míček a jdu hrát stolní tenis. To 
mě ve škole baví nejvíce. Trošku mě 
baví matematika a tělocvik. Moc mě 
nebaví hudebka a výtvarka. V naší škole 
je i školka a před školou veliké hřiště. 
                                    Ondra Gábor, 3.tř. 
 
     Naše třída má 13 ţáků - 7 chlapců a 
6 dívek. V naší třídě jsou 3 učitelé: Karel 
Pavliňák, Hana Meredová a Ivana 
Bajková. Nejlepší předmět je tělocvik a 
nejhroznější jsou hudební výchova a 
výtvarky. Naše škola má 5 tříd, školku, 
jídelnu a 5 učitelů. Šárka Cigánková, 3.tř. 
 
     V naší škole jsou dvě třídy, jedna 
druţina a jedna tělocvična. Také tu 
máme knihovnu a keramickou dílnu. Ve 
škole máme také posilovací přístroje. 
Můj nejlepší kamarád je Marek Zach. 
Moje nejlepší hodina je tělocvik a 
nejhorší hudebka. Ještě je dobrá 
druţina, protoţe je tam Lego.  
                               Patrik Hoffmann, 3.tř. 
 
     Naše škola je malá a je rozdělená na 
mateřinku a na základní školu. V naší 
škole je jídelna, tělocvična, 2 šatny. V 
1.patře je celá škola a druţina. Také tu 
máme ředitelnu a sborovnu. Já jsem ve 
3.třídě. Je nás 13 ţáků. Nejvíce se mi 
líbí tělocvik a prvouka.   M. Šebesta, 3.tř.  
 
      V naší třídě je třináct dětí. Ve třídě 
máme šest holek a sedm kluků. Do naší 
školní druţiny chodí jen někdo. V naší 
třídě máme 3.třídu, 4.třídu, 5.třídu. Ve 
sklepě máme tělocvičnu. V tělocvičně 
hrajeme: vybíjenou, přehazovanou, 
volejbal a další různé hry. Za předmět 
mě baví: matemetika, český jazyk, 
tělocvik a angličtina.    Z. Ptačovská, 3.tř.



Perličky ze školních lavic:     
 
paní učitelka:  Jak vymřeli Přemyslovci? 
Pavel : po moči / po meči / 

 
paní učitelka: Jak se jmenovaly Krokovy 

dcery? 
Pavel : Zub / Kazi / , Teta a Libuše 

 
Libor : Paní učitelko, to bylo tenkrát, 

kdyţ jsme dělali ty reprezentace  
/prezentace / států... 
 
paní učitelka: Kdo byl první v kosmu? 
Pavel : Masaryk / Gagarin /  

paní učitelka: Co pořádá Brno 

několikrát do roka? 
Dominik : Silvestr / brněnské veletrhy / 

 
paní učitelka: Kdo napsal Prodanou 

nevěstu ? 
Ondra : Karel Gott 

 
paní učitelka:  Jak se jmenuje manţelka 

od jelena? 
Vašek : jelenica  

 
paní učitelka: Kde sídlí pan prezident ? 
David : na Pálavě, ve hradě  

      autoportrét namaloval Marek Zach ->

Školní olympiáda                                                             

nakreslil Honzík Procházka 

 
     Čekali jsme na příznivé počasí, abychom mohli uskutečnit 
tradiční školní olympiádu. Den "D" nastal v úterý 2. června. 
Soutěţilo se ve čtyřboji - skok daleký, hod, vytrvalostní běh a 
sprint. Sportování bylo zároveň oslavou a dárkem k MDD. 
    Byli jsme hned několikrát mile překvapeni z nečekaných 
výsledků. Jasní favorité nemohli nějak najít po zimě formu a ti, 
co ještě nestáli na "bedně" nás ohromili. Po sečtení všech 
výsledků jsme vyhlásili sportovce a sportovkyni školy. A tak, 
jak to bývá na olympiádě, tak i my jsme spočítali počty zlatých 
medailí. A výsledky? 
Sportovec školy: 
Ondra Gábor, 3.tř. / 2 zlaté, 2 stříbrné / starší kateg. 
Zuzka Ptačovská, 3.tř. / 2 zlaté, 1 stříbrná / starší kateg. 

Honza Procházka, 2.tř./ 2 zlaté, 2 stříbrné / mladší kateg.  

     Dne 2.6. 2009 proběhla školní olympiáda na doskočišti a 
hřišti. Měli jsme 4 disciplíny: 1) skok do dálky, 2) hod míčkem, 
3) sprint, 4) vytrvalostní běh. Zapisovaltelka byla paní učitelka 
Meredová. Skok do dálky vyhrál z kluků Ondra Gábor,  2. byl 
Dominik Šajbidor, 3. byl Michal Šebesta. První z holek byla 
Antonie Nečasová, 2. Aneta Bajková a 3. Zuzana Ptačovská. 
Hod do dálky vyhrál z kluků Michal Šebesta, 2. byl Ondra 
Gábor, 3. Pavel Veselý. A z holek byla první Adéla 
Janoušková, 2. Aneta Bajková, 3. Antonie Nečasová. Ve 
sprintu  byl první z kluků Ondra Gábor, 2. Pavel Veselý, 3. 
Michal Šebesta. Z holek byla první Zuzana Ptačovská, 2. 
Antonie Nečasová a 3.  Aneta Bajková. Vytrvalostní běh vyhrál 
Michal Šebesta, 2. byl Ondra Gábor, 3. byl Dominik Šajbidor. A 
z holek byla 1. Zuzana Ptačovská, 2. Antonie Nečasová, 3. 
Aneta Bajková. Nejlepší atlet školy byl Ondra Gábor. A nejlepší 
atletka byla Zuzana Ptačovská.                   Michal Šebesta 3.tř 
 
V úterý 2.6.09 byla na hřišti školní olympiáda: 

     První byl skok daleký, v něm zvítězil Ondřej Gábor a v 
holkách byla nejlepší Antonie Nečaová. Potom byl hod 
krikeťákem do dálky, který vyhrál z kluků Michal Šebesta a z 
holek Adéla Janoušková. Třetí byl sprint, ve kterém zvítězil 
Ondřej Gábor a z holek byla nejrychlejší Zuzana Ptačovská. 
Jako poslední disciplína byl vytrvalostní běh. V něm zvítězil 
Michal Šebesta a z holek Zuzana Ptačovská. Já jsem všem 
vítězům dýchal na záda ze čtvrtého místa v kaţdé disciplině. 
Po skončení olympiády jsme šli do druţiny, tam bylo vyhlášení 
vítězů a pan ředitel jim předal ocenění. Budu pilně trénovat 
abych příště všechny porazil. 
                                                                      Adam Buchta,3.tř.  

 Všem sportovcům gratulujeme!                Hana Meredová 

Škola budoucnosti

 
roboty nakreslili zleva: Patrik Hoffmann, Aneta Bajková, Adéla Janoušková              
     

      Moje představa je, ţe v budoucnosti děti nebudou muset chodit do školy. Místo 
toho bude vyučování probíhat doma přes web kameru nebo jako televyučování a do 
školy se bude chodit jen na zkoušky. Jen tělocvik budeme mít v supersportovní hale 
všichni dohromady. Na výlety budou děti lítat na Měsíc nebo na Mars a škola v 
přírodě bude v umělé dţungli. Myslím, ţe v budoucnosti bude škola děti víc bavit, coţ 

pochybuju.  
Adam Buchta, 3.tř.  
 
     Kdyţ přijdeme do školy, tak by to 
bylo na čip. Vešli bychom a byli by tam 
učitelé, kteří jsou velmi hodní. Přišli 
bychom do třídy a tam by jsme měli 
točící ţidle a na kolečkách. Kdyţ 
přijdeme do jídelny, mohli bychom si 
dát co chceme. Nemuseli bychom si 
dát polévky. Místo kuchaře by byl robot 
a byly by tam luxusní ţidle a stoly. V 
druţině by byly ty nejlepší hračky, 
učitelé by nám kupovali, co bychom 
chtěli. V té škole by byl výtah a tím by 
nám dováţeli svačiny. Domů bychom 
jezdili auty pro děti do osmnácti let. 
Přijeli bychom domů a neměli ţádné 
domácí úkoly.  
                          Adéla Janoušková, 4.tř.



Škola budoucnosti 
 

 Já bych si školu budoucnosti 
představovala tak, ţe by byla úţasná. 
Do školy bych se dostala tak, ţe bych 
měla kartičku, přejela bych s ní o dveře 
a ty by se otevřely. Schody by byly 
jezdící. Učitelé by k nám jezdili na 
speciálních ţidlích. Učitelé by byli trošku 
přísní, aby jsme se neváleli po lavicích. 
Uklízečky by tu nebyly, protoţe by 
uklízeli roboti. Jídlo by jsme měli jaké 
chceme. Před jídelnou by byl nějaký 
počítač, na který by jsme napsali, jaké si 
dáme jídlo. V jídelně by byli roboti, kteří 
by nám podali jídlo a tak dále. V šatně 
by jsme měli roboty, kteří by nám dali 
bundy na věšák a zavazovali nám 
tkaničky. Místo tělocvičny by byla hala. 
Záchody by  byly samo splachovací a 
umyvadla by sama pouštěla vodu. To by 
bylo super!                Aneta Bajková, 5.tř. 
 
     Aby se učebnice nemusely nosit 
domů, jen ty, ve kterých je domácí úkol. 
Ty ostatní by se dávaly do skříněk a 
nebo do lavic. Aby místo věšáků na věci 
byly skříně (na klíče). Ve školní jídelně 
aby jsme měli dvě jídla k výběru. Aby 
jsme měli půl hodiny přestávku a létala 
by pro nás létající limuzína.                  
                           Zuzana Ptačovská, 3.tř. 
 
     Chci, aby škola budoucnosti 
vypadala takhle: hodina by měla 30 min. 
a měli by jsme 30 min. přestávku. V 
jídelně by jsme si mohli dát to, co 
chceme. Měli by jsme hodně Lega a 
nebyla by hudební výchova a ani by 
jsme nemuseli nic dělat. Jezdili bychom 
na elektrických strojích. Chtěl bych, ať 
můţeme pořád hrát na počítačích a aby 
byl kaţdou druhou hodinu tělocvik. 
                                      Libor Barvík, 3.tř 
 

     Já bych si přál, ať ve škole učí roboti 
a nejsou přísní. Pak bych si přál, ať 
máme luxusní ţidle a potřeby = 
například pero, které se nevypíše. Aby 
byla ve třídě tabule, na které by jsme 
psali tuţkou. V druţině by měly být 
dobré počitače a hodně dobré Lego. V 
jídelně by bylo 5 druhů jídel a roboti, 
kteří by nás obsluhovaly. Tak bych si 
přál naší školu.    
                                Michal Šebesta, 3.tř. 
 

World Harmony Run – Světový 
běh harmonie                              
    

   Světový běh harmonie je nesoutěţní 
štafetový běh, jehoţ cílem je posílit 
mezinárodní přátelství. Překračuje 
hranice nejen geografické, ale i kulturní, 
národností a politické a napomáhá k 
vzájemnému porozumění a harmonii. 
Spojuje statisíce lidí z více neţ 140 zemí 
světa. Jako symbol harmonie nesou 
běţci hořící pochodeň. Tu pak předávají 
lidem, se kterými se na své cestě 
setkávají. Letošní trasa v České 
republice začínala v Krkonoších u 
polských hranic. Odtud běţci nesli 

pochodeň harmonie přes Orlické hory, 
Jeseníky, Moravský kras, Pálavu aţ na 
rakouské hranice.                             
 

     Dne 28.5. k nám přiběhli běţci 
harmonie. Byly tam lidi z různých zemí 
např. Angličan, Němka, Rus, Ukrajinec a 
dva týpkové, co napodobovali Číňana a 
Francouze. Hráli jsme s nimi hru, ţe 
kaţdý něco řekl ze své řeči a mi jsme 
poznávali jakou řečí mluví. Kdyţ jsme 
neuhodli, tak jsme museli zpívat nějakou 
písničku a kdyţ jsme uhodli, tak zpívali 
oni. Potom se běţci občerstvili, ještě 
jsme s nimi běţeli k hlavní silnici a 
zamávali jsme jim. A pak jsme běţeli na 
oběd.                                                  
                                     Libor Barvík, 3.tř. 

Den dětí                                       
     
    Dnes je úterý, tedy 4 dny po 
Dni dětí a naši ţáci mají ještě teď 
rozzářené oči a jsou plni dojmů z 
této akce.                               (HM) 

           
    
 V sobotu 6.června se ve 
Starovičkách konal Den dětí. Vyráběly 
jsme: indiánské čelenky, trička, luky. 
Povozili jsme se na koních a stříleli 
lukem do medvěda. Pití a jídlo bylo jen 
pro děti zdarma. Dostali jsme melouny. 
Kdyţ přiletěl vrtulník, tak ve frontě na 
koně nezbyl ani jeden člověk. Viděli 
jsme, jak vrtulník přistává a jak odlétá.   
                           Zuzana Ptačovská, 3.tř. 

     Dne 6.června Starovičky pořádaly 
"Den dětí", který se konal na hřišti. 
Opékaly se tam párky a kuřecí steaky. 
Děti měly vše zdarma. Ukázali nám, jak 
se v pravěku rozdělával oheň. Také jsme 
stříleli z luku do medvěda a sami jsme si 
vyráběli luky a čelenky. A ještě jsme měli 
moţnost povozit se na kočáru, který 

táhli  koně. Určitě se to všem líbilo.  
                                     Libor Barvík, 3.tř. 
      Dne 6. června 2009 proběhl Den dětí 
na hřišti. Byl tam velký indiánský  stan. 
Ukazovali indiánskou pušku, šípy, nůţ s 
krytem, píšťalku z kosti. Viděli jsme, jak 
indiánové zapalují oheň. Vedle stanu se 
vyráběly indiánské čelenky a 
náhrdelníky, dřevěné koně a luky, šípy. 
Opodál se kreslilo na trička. Byl tam i 
lukostřelec a s ním jsme stříleli na 
medvěda. Pak tam i přiletěla 
helikoptéra, mohli jsme si ji prohlédnout.   
                                Michal Šebesta, 3.tř.  
 

      Den dětí začal v 15:00 hod. na hřišti. 
Byl tam indianský stan. Mohli jsme si 
zastřílet z luku a vyrobit luk nebo koně a 
šípy a náhrdelníky a šipky.  V 18:00 hod. 
přiletěl vrtulník. Všichni, co byli na Dni 
dětí, se na něj šli podívat a prohlédli 
jsme si ho zvenku i zevnitř a projiţďka 
na koni s  vozem byla  zadarmo. Pití i 
jídlo bylo také zdarma. Bylo to tam 
prostě super. Všichni se tam bavili. V 
19.00 hod. to pomalu končilo. Někdo 
tam byl aţ do večera.  
                               Patrik Hoffmann, 3.tř. 
 

Výlet do Chorvatska 
     

  Dne 28.května jsme odjíţděly do 
Chorvatska. Jel celý maţoretkový klub 
Lady Stars Hustopeče a Bučovické 
maţoretky.  
     Moc jsme se tam těšily, jelikoţ nějaké 
maţoretky jely poprvé k moři. Vedoucí 
nám rozdělily pokoje. Vybalily jsme si 
věci a šly k moři, kde jsme se hned 
koupaly. Následující dny nám počasí 
moc nepřálo a tak jsme nemohly cvičit, 
ale spíš jsme se dívaly na hory.                                                                                                                                
   P. Hanáčková 5.tř. a Š. Cigánková 3.tř. 
 

 Ze školní druţiny 
     

 Ve školní druţině jsme také 
oslavovali "Den čarodějnic." Nejprve 
jsme si malovali a vyráběli čarodějnice, 
které jsme si i pojmenovali, vymýšleli 
zaklínadla. Dne 30. dubna jsme si do 
druţiny přinesli kostýmy, ve kterých jsme 
soutěţili - jak jinak, neţ s čarodějnickou 
tématikou - například hod hada do dálky, 
slalom a jízda na koštěti, o 
nejrychlejšího pavouka..., taky jsme si 
namáhali svou hlavičku - skládáním 
puzzle a luštěním přesmyček. Poslední 
soutěţní disciplínou bylo kreslení 
postaviček čarodějnic křídami na 
chodníku před školou. Všem se nám to 
moc povedlo!                                                
                            Zuzka Ptačovská, 3.tř. 
 
     Blíţí se doba výletů a prázdnin. Tak 
jsme si i my v druţině vyrobili hrady a 
zámky podle našich představ, doplnili 
jsme je postavičkami rytířů a princezen. 
Starší ţáci na mapě naší republiky 
vyhledávali polohy zámků a hradů a 
lepili tam jejich obrázky. Na prázdniny se 
uţ moc těšíme!                                                                                                                      
                                 Aneta Bajková, 5.tř.  



Učíme se pracovat na počítači 
     

      Paní učitelka Meredová se rozhodla, 
ţe nás bude učit na počítači. Prý to 
budeme na druhém stupni potřebovat. 
Nejprve jsme neměli někteří do toho 
moc chuť, ale teď nás to baví, protoţe 
dostáváme samé jedničky. 
     Začali jsme tím, ţe nám paní učitelka 

zadala referáty do vlastivědy nebo do 
přírodovědy. Někdo vypracovával Brno, 
někdo Prahu, popis zvířat atd.. Dalším 
zadáním bylo poslat paní učitelce e-
mail. Hlavně pro ty mladší to bylo hotové 
peklo! U PC seděli i hodiny. V psaní 
jsme dostali témata: škola budoucnosti, 
naše škola, Dětský den.....Nejprve jsme 
vše sepsali na papír, pak nám to paní 
učitelka opravila a my doma přepisovali 
do mailu. Odměnou nám pak byla 
jednička, která nám od paní učitelky 
přišla mailem. To se nám líbilo!!! Pokud 
máte v rukou zpravodaj a čtete naše 
příspěvky, tak uţ víte, ţe jsme si je 
poslali sami.      
                           Adéla Janoušková, 4.tř. 

 

Na PC jiţ od první třídy 
      Na počítači začínáme v naší škole 
jiţ od první třídy. Kaţdé písmenko, které 
se dítě naučí ve slabikáři, zkoušíme i na 
PC. Postupně se k tomu přidávají slova 
a pak i celé věty. Jednou týdně takhle 
"experimentujeme " a děti to ohromně 
baví! Pozadu nezůstávají ani druháci, 
kteří právě v této době opisují krátké 
úryvky z Honzíkovy cesty. Pomalu se 
učíme do textu vkládat obrázek, 
kopírovat a jiné počítačové chytáky. 
Úplně nejvíce se v této činnosti daří 
Honzíkovi Procházkovi /2.tř/, který 
pomáhá i ostatním spoluţákům. 
Honzíku, za všechny, díky!    
                                           H. Meredová 

LADY  STARS  JDOU DO FINÁLE 
 

 Maţoretky Lady Stars Hustopeče započaly novou soutěţní sezónu. 

  
  První kvalifikace se uskutečnila 19.4.2009 v Těšínech, kde 
děvčata soutěţila s pódiovou sestavou Baton  (hůlka) a 
umístila se na krásném 2.místě a postup na semifinále do 
Valtic. Ve Valticích zaslouţeně vybojovaly krásné 2. místo a 
zajistily si postup do finále Mistrovství České republiky 
v Hronově, které se konalo 13.6.2009. Defilé jim sice nevyšlo 
úplně podle jejich představ, ale skvělou pódiovou sestavou si 
vše vynahradily. Po součtu bodů z pochodového defilé a 
pódiové sestavy vybojovaly v obrovské konkurenci krásné 
7.místo. Další disciplína v maţoretkovém sportu je Pom-pom 
(třásně). Kvalifikace se konala 10.5.2009 v Moravské Nové 
Vsi. Naši obec reprezentují děvčata Dorotka Pleskačová, 
Eliška Vrbová, Šárka Cigánková a nově Petra Hanáčková, 
stály na příčce nejvyšší a domů přivezly zlatou medaili. S 
krásnou pódiovou sestavou postoupily do Přeštic, kde 
vybojovaly 3.místo a postup na finále ČR do Vyškova, které se 
bude konat  21.6.2009. Letošní rok budou děvčata poprvé 
závodit i v nové disciplíně Free-Style. Je to volný styl, kde 
můţe být pouţito více rekvizit najednou. Hustopečské 
maţoretky mají nastudovanou skladbu Zoro – Carmen, kde se 
spojují klasické maţoretkové prvky s tancem. Z Moravské 
Nové Vsi postoupily ze 3.místa na poslední závodní víkend ve 
Vyškově. Ve Vyškově se umístily na 8.místě ve  Free-Style a 

na 8.místě v disciplíně Pom-pom (třásně). 
     Nejvíce nás těší, ţe Lady Stars jako jediná maţoretková 
skupina postoupila do finále ve všech třech disciplínách. Tímto 
děvčatům děkujeme za úspěšnou sezónu a přejeme jim co 
nejlepší umístnění ve všech dalších závodech.        
                                                                   maminky maţoretek 

 

O pohár starosty Hustopečí a Staroviček 

     V sobotu 8.8.2009 se v Hustopečích 

uskuteční 8. závod Českého poháru 
Handbike 2009. Jedná se o závod s 
názvem  "O pohár starosty Hustopečí a 
Staroviček", který bude mít svůj začátek 
v 11:30 hod. na ulici Svat. Čecha - 
naproti benzinové stanice. Zde bude jak 
startovní, tak i cílová páska a okruh 

závodu se bude otáčet na kruhovém 
objezdu u "zinkovny". Okruh je značně 
náročný a bude se zde najíţdět od 
nejniţších rychlostí do kopce aţ po 80ti 
kilometrové rychlosti z kopce dolů. Na 
závod se chystají největší špičky 
českého a slovenského závodního pole, 
jako např. Marcel Pipek - Mistr světa a 

paraolympijský vítěz z Atén 2004, Michal 
Šiška - úspěšný účastník nejtěţšího 
triatlonového závodu na Hawai "IRON 
MAN" a další. Ale samozřejmě i já a tak 
pokud budete chtít vidět, jak to tyto 
hvězdy rozpalují, přijďte nás podpořit. 
                                                            
                                                                (SB) 



Názory a komentáře 
 

Setkání rodáků a jubilantů 
     

      Tradiční setkání rodáků a jubilantů ze Staroviček se letos 
konalo v sobotu 9.5. od 15 hodin v kulturním domě. Toto velmi 
příjemné odpoledne bylo zahájeno krátkým úvodním slovem a 
vzpomínkou na jubilanty, kteří bohuţel jiţ mezi námi nejsou. 
Proslov a slavnostní přípitek pronesl pan starosta, poté přišli 
na řadu naši nejmenší a to ţáčci mateřské školy pod vedením 
paní učitelky Novotné a paní učitelky Blaţkové. Básničky, 
písničky a tanečky školčátek měly u oslavenců velký úspěch. 
Dále následovalo podepisování do Pamětní knihy obce 
Starovičky a předávání pamětních listů a kytičky z rukou pana 
Vladimíra Drboli. Dalším bodem slavnostního odpoledne bylo 
kulturní pásmo, které připravily místní ţeny pod vedením paní 
Zlatky Galečkové. Zazněly nádherné písně v podání nejen 
Zuzany Osičkové a Zdeňka Kosa ze Šakvic, ale i našeho 
ţenského pěveckého sboru, které doplnily citáty a básně. Poté 
jubilantům zazpíval i pan Jaroslav Hovězák. Fotografování 
proběhlo před kulturním domem panem Zdeňkem Trněným, 
pak následovala procházka po obci, spojená s návštěvou 
místní základní školy a školky. Od 18 hodin byla připravena 
večeře v restauraci U Tomků. Po návratu do kulturního domu 
se vzpomínalo, ţivě debatovalo, zpívalo, ale také tančilo. K 
tanci a poslechu hrál pan Karel Hájek.                                (RH) 
 

Provozní doba okolních koupališť 
 
Koupaliště Němčičky: 
Otevřeno: od 9:00 hod. - do setmění 
Vstupné: dospělí 40 Kč, děti 30 Kč, studenti 35 Kč,  
rodinné vstupné: 100 Kč (2 dospělí a max. 3 děti) 
Koupaliště Hustopeče: 
Otevřeno: 9:00 – 21:00 hod. 
Vstupné: dospělí 50 Kč, děti do 6ti let 10 Kč,  
děti 6-15 let 25 Kč 
Koupaliště Horní Bojanovice 
Otevřeno od 1.7.2009:  
od 10:00 – 22:00 hod. 
vstupné: děti do 3 let - zdarma,  
3 -18 let 20 Kč, 18 let a výše 30 Kč.  

 
Jarní sešlost 

    
        Členové našeho divadelního spolku Kadet se představili v 
Boleradicích na Krajské divadelní přehlídce „Jarní sešlost“ 
Boleradice 2009, coţ je licenční postupová přehlídka 
venkovských divadelních souborů s postupem na Národní 
přehlídku ve Vysokém nad Jizerou. Divadelníci odehráli ve 
středu 6.5. od 19 hodin komedii Treperendy v reţii paní Anny 
Haluzové. Na přehlídce bylo moţné shlédnout následující 

divadelní soubory a jejich soutěţní kusy: DS bratří Mrštíků - 
Cikánský baron, CR Sivice - Hospoda na mýtince, DS Vlastimil 
Jedovnice - Parohaté pověsti aneb Kterak Jedovnice k 
parohům ve znaku přišly, Městské ochotnické Tylovo divadlo 
Újezd u Brna - Naše městečko, DS „Bavorské ochotnické 
divadlo“ - Jednoho dne přišla a DS Loutky bez nitek - 
divadelně hudební soubor Němčičky - Pírko z anděla. Porota 
hodnotila znalost textu, jak se herci zhostili svých rolí, ale také 
rozpracování scény a kostýmy jednotlivých postav. Hodnocení 
poroty bylo veskrze kladné. Divadelní soubory však 
nehodnotila pouze porota, ale také diváci, kteří známkovali 
účinkující známkami jako ve škole. Kadeti byli oceněni 
známkou 1,56, coţ je velmi dobrý výsledek. V neděli 10.5. 
proběhlo v prostorách divadla v Boleradicích vyhlášení 
výsledků Krajské divadelní přehlídky. Na Národní přehlídku ve 
Vysokém nad Jizerou postoupil DS bratří Mrštíků z Boleradic a 
doporučení dostal také DS Loutky bez nitek z Kobylí. Divadelní 
soubor Kadet získal celkem 3 ocenění za vynikající herecké 
výkony, které zaujaly porotu. Oceněné jsou: paní Anna 
Haluzová za ztvárnění role vetešnice Squaldy, paní Zlatka 
Galečková za roli pradleny Catte a paní Petra Osičková za roli 
švadleny Anzoletty.                                                              (RH) 

 

Turnaj v malé kopané  

    foto: vítězné mužstvo Kostic 
 
     TJ Starovičky uspořádala v sobotu 20.6. jiţ 3.ročník turnaje 
v malé kopané o Putovní pohár starosty obce Starovičky. 
Turnaje se zúčastnilo 6 muţstev. Hrálo se ve dvou skupinách, 
systém kaţdý s kaţdým a následně dle pořadí ve skupinách o 
celkové umístění. Byla připravena dvě malá hřiště, která byla i 
přes nepřízeň počasí v perfektním stavu. Celý turnaj řídila 
dvojice okresních fotbalových rozhodčích p. Otýpka a p. 
Vejvančický, kteří se tím také podíleli na zdárném a slušném 
průběhu všech utkání. 
     První místo z minulých ročníků obhajoval tým z Kostic, 
který také letos potvrdil svou kvalitu a celý turnaj vyhrál. 
Protoţe to bylo třikrát za sebou, tak mu putovní pohár jiţ 
zůstává. Na druhém místě se umístilo muţstvo ze Šakvic, třetí 
skončilo Zaječí, čtvrté Velké Pavlovice, na pátém místě 
domácí Starovičky a na konečném šestém místě skončilo 
muţstvo Juniorka. 
     V turnaji se hodnotily také individuální výkony. Nejlepším 
brankářem byl vyhlášen brankář z týmu Zaječí p.Hassmann 
Miroslav, nejlepším střelcem se stal hráč týmu Šakvic 
p.Očenášek Zdeněk ml. a nejlepším hráčem celého turnaje byl 
vyhlášen p.Dvořák Ivan z vítězného týmu Kostic. 
     Celý turnaj měl opět vysokou kvalitu a proto věříme, ţe i 
příští rok bude kvalitně obsazen a přiláká ještě více diváků. 
     Tímto turnajem jsme se definitivně rozloučili s uplynulou 
fotbalovou sezónou. Jiţ teď se však začíná usilovně pracovat 
na přípravě té nadcházející. Příprava všech hráčů začíná v 
pátek 17.července.                                                               (KJ)



Rej čarodějnic a čarodějů  
 

Přinášíme Vám rozhovor s paní Kateřinou 
Pleskačovou, členkou Kulturní komise, 

o letošních „Čarodějnicích“. 

 

Po kolikáté Kulturní komise pořádala tuto akci – 
„Rej čarodějnic a čarodějů“? 
     Tento rok byl jiţ třetím v pořadí, kdy si mladé čarodějky a 
čarodějové mohli vyzkoušet svoje dovednosti a čarodějnické 
umění. První dva roky probíhalo pasování do řádu čarodějů a 
čarodějnic, v tomto roce obdrţeli účastníci sletu rovnou 
čarodějnický pas, kam jim byly zapisovány dosaţené výkony. 

Kdo všechno se podílel na přípravě této akce a jak 
dlouho tyto přípravy trvaly? 
     Přípravy na akci začínají minimálně dva měsíce předem. 
Musí se předběţně dohodnout tým lidí, který se postará o 
program, občerstvení, hudbu, odměny, přípravu dřeva, hranice 
….. Většinou dva týdny před akcí se dodělávají pomůcky a 
vrší na hromadu věci  potřebné k disciplínám. Kaţdoročně se 
přípravě věnují členové komise, ke spolupráci zveme všechny, 
kteří mají dobrou vůli přidat ruku k dílu. Jsem moc ráda za 
pomoc od všech, kteří stáli u disciplín nebo připravovali 
hranici. Také díky všem čarodějnicím, které neváhají pomoci 
v kostýmech, dodávají tak tu pravou atmosféru celé akce a 
jsou inspirací pro děti. 

Kdo akci financoval? 
     Prostředky na tuto akci byly pouţity z rozpočtu Kulturní 
komise. Občerstvení pro děti hradila TJ Starovičky. 
Sponzorský dar ve formě pitíček nám věnovala Veronika  
Holacká. Za tuto podporu děkujeme.  

Jaký byl program tohoto kulturního odpoledne?  
    Všichni účastníci nejdříve prošli zkouškou, kdy měli 
jmenovat čaroděje, jejich zvířecí pomocníky a nějaké kouzelné 
zaříkadlo. Obdrţeli čarodějnický pas a mohli se pustit do 
plnění úkolů. 
      Vymalovávali obrázky čarodějek, předváděli, jak obratní 
jsou s koštětem, ţe se nebojí hadů, pavouků ani myší. Také 
zde měli zkoušku hmatu, postřehu, hodu na cíl a trpělivosti. Za 
splnění všech úkolů byli odměněni sladkostmi a mohli si 
vyzvednout zaslouţené občerstvení. 
       Odpoledne jsme zakončili slavnostním proletem na koštěti 
kolem hřiště. Samozřejmě nechyběl ani tanec, který předvedli 
nejen čarodějky a čarodějové, ale přidali se i někteří dospělí. 
Před zapálením posvátného ohně vystoupili tanečnice se 
španělsko-arabským tancem Salma. Doufáme, ţe oslava se 
líbila všem čarodějnicím a tradičním zapálením posvátného 

ohně jsme si zajistili ochranu před vším, co by nám mohlo 
uškodit. 

Kolik lidí se zúčastnilo? 
     Účast mě mile překvapila, podle čarodějnických pasů, které 
jsme vydali, se zúčastnilo 76 dětí. Kolik bylo lidí celkem si 
netroufám říci, ale většina dětí měla určitě doprovod. Potěšilo 
mě také, ţe skoro všichni přišli v čarodějnických kostýmech. 

Jsi spokojená s účastí občanů? 
     Tato akce si lidi získala, coţ potěší velice. Jen mě trochu 
mrzí, ţe ostatní akce, se zajímavým programem pro děti 
takový úspěch neměly. Mám na mysli Den Země, Cyklistické 
odpoledne, Velikonoční dílny. Některé z nich jsme v letošním 
roce pro malý zájem jiţ neuskutečnili. Nevím, jestli je to 
zaneprázdněností rodičů, malou reklamou nebo špatným 
časovým naplánováním. 

Přálo čarodějům a čarodějnicím počasí? 
     Akce čarodějnice se uskutečnila aţ v druhém termínu. Na 
Filipo - Jakubskou noc se  „čerti ţenili“ a to pro nás hodné 
čarodějky není. Takţe jsme vše přesunuli o týden a objednali 
si pěkné počasí. Vyšlo to na chlup přesně. 

Jak bylo zajištěno občerstvení a hudba? 
     Jedlo se, pilo a hudba hrála. :o)   
Občerstvení si vzali na starost členové TJ Starovičky. A na 
hudbu jsme měli objednaného DJe.  

Kdy akce končila? 
     Zapálení hranice bylo vyvrcholením večera, aţ se děti 
vynadívaly do plamenů, začaly se postupně vytrácet do 
postýlek. Tentokrát byla akce převáţně s účastí těch 
nejmenších, takţe kolem 21. hodiny uţ byl u ohně jen malý 
hlouček lidí. 

Komu bys chtěla poděkovat? 
     Je vás mnoho. Děkuji všem, kteří se na akci podíleli a 
obětovali svůj volný čas za radost z radosti těch nejmenších. 
Také děkuji za trpělivost a ochotu při reorganizaci akce na 
další termín. Zvláštní poděkování si zaslouţí tanečnice a 
doufám, ţe příští rok nás překvapí dalším zajímavým 
vystoupením.  

Kde najdeme další informace o průběhu této akce, 
například články, foto? 
     Můţete se podívat na webové stránky obce 
www.starovicky.cz, kde jsou zveřejněny fotografie snad  ze 
všech kulturních akcí. 

Co dalšího chystá Kulturní komise pro naše 
občany? 
     V nejbliţší době se uskuteční vernisáţ výstavy obrazů a 
výrobků dětí, které navštěvují výtvarný krouţek. Výstava bude 
umístěna v prostorách obecního úřadu. Všichni jste srdečně 
zváni.  
     Další akce Kulturní komise budou v dostatečném předstihu 
prezentovány na plakátcích na tradičních místech: obecní 
vývěska, škola, obchody, kulturní dům, na internetu nebo zde 
ve zpravodaji. 

Co bys chtěla vzkázat čtenářům Starovičského 
zpravodaje? 
     S radostí přivítáme jakékoliv návrhy na další akce. Pokud 
máte dotazy nebo se chcete zapojit do organizace, kontaktujte 
nás. Všem  přeji krásné léto plné záţitků a inspirace. 
     Kontakt na www.starovicky.cz  nebo formou dopisu do 
obecní schránky.     

 

Pozvánka na I. vernisáţ 
 

V minulém čísle zpravodaje jsem psala o výtvarném krouţku a 
o tom s jakým zápalem naši mladí umělci tvoří. Vernisáţ jejich 

prací proběhne na Obecním úřadu ve Starovičkách dne 
25.6.2009. Začátek v 17:00 hodin. Všichni jste srdečně zváni.

http://www.starovicky.cz/
http://www.starovicky.cz/


Římskokatolická farnost  

SRDCE JEŽÍŠOVO,  

BOŽSKÉ SRDCE 
                 19. června 2009 

     V dnešním světě, ve kterém se 
rozmohlo tolik osamocenosti a 
beznaděje, potřebují naléhavě ţeny, 
muţi i děti poznat Boţí srdce. To 
srdce, které odpouští, které se o lidi 
stará a které uzdravuje. Toto srdce 
není naplněno nedůvěrou, touhou po 
pomstě, předsudky ani nenávistí. Toto 
srdce touţí jen po jediném: lásku 
rozdávat a jako odpověď pak lásku 
přijímat. Toto srdce trpí, kdyţ vidí 
lidské utrpení a kdyţ vidí lidskou 
nedůvěru svěřit se Boţímu srdci, které 
chce rozdávat útěchu, naději a 
odvahu. (Podle H. Nouwena).  
PŮVOD A SYMBOLIKA SVÁTKU  
   Úcta k boţskému Srdci Páně se 
rozšířila zvláště od 17.století. 
Podnětem k tomu byla zjevení svaté 
Markétě Marii Alacoque (1674), ve 

kterých jí bylo dáno poznat lásku 
Jeţíšova Srdce. Probodené srdce, 
ovinuté trním, s plameny a kříţem, 
symbolizuje Jeţíšovu nepodmíněnou 
lásku k člověku. 
TRÉNOVAT NOVÉ SRDCE  
Svatý Petr napsal, ţe křesťan je ten, kdo 
miluje “z čistého srdce“. Ale o jakém 
srdci je řeč? O srdci novém! Člověk uţ 
kdysi o nové srdce prosil: „Stvoř mi čisté 
srdce Boţe“ (Ţl 51,12), a sám Bůh dar 
nového srdce slíbil: „Dám vám nové 
srdce a do nitra vám vloţím nového 
ducha“ (Ez 36,26). Nové srdce bylo 
stvořeno v kaţdém pokřtěném člověku. 
Jen ho musíme přimět, aby tlouklo, 
musíme ho trénovat. (Raniero 
Cantalamessa).  
„V tom je láska: ne ţe my jsme si 
zamilovali Boha, ale ţe on si zamiloval 
nás...“ (1Jan 4, 10) 
MILUJI TĚ ODVĚKOU LÁSKOU, PŘITÁHL JSEM TĚ NA SVÉ SRDCE.  
(srov. Bible Jer 31,3)                                               zdroj www.pastorace.cz

Svatí Cyril a Metoděj, apoštolové a učitelé Slovanů – 5.7. slavíme státní svátek  

          Solunští bratři přišli na Velkou Moravu na ţádost sv. kníţete Rostislava Moravského na jaře roku 863.  
 
          Podle tradičního data jejich příchodu a zahájení slavného misijního 
díla slaví pravoslavní jejich svátek kaţdoročně dne 11. května (podle 
pravoslavného církevního kalendária, tj. 24. května dle současného 
občanského kalendáře).  
 Především samo o sobě je to datum rozporuplné, neboť římsko-
katolický svátek cyrilometodějský a jeho červencové datum je pro 
pravoslavné nepřijatelný. A to proč? 
      Protoţe musí být splněna podmínka, aby "…den konání památky 
byl určen v církevní jednomyslnosti a aby motivy byly čisté …"  
     Fiktivní datum 5.července však bylo ustaveno v církvi nepravoslavné čili 
heretické (heterodoxní), takţe o jednomyslnosti nemůţe být ani řeči.  
 Za druhé byl termín toho svátku určen bez jakékoliv souvislosti s 
ţivotem těchto apoštolů i mimo jakoukoliv souvislost s cyrilometodějstvím 
obecně. Svátek byl stanoven účelově s úmyslem zastínit památku Mistra 
Jana Husa  a oslava svatosti Cyrila a Metoděje měla poslouţit katolické 
církvi k odvedení pozornosti lidu od oslav svatosti nepohodlného světce. 
      Oba bratři byli v roce 1980 pro jejich celoevropský význam 
prohlášeni papeţem Janem Pavlem II. za spolupatrony Evropy. Ačkoli 
východní církev na našem území prohrála svůj "boj" s církví západní, 
přesto je cyrilometodějská tradice docela ţivá. Např.: Velehrad a 
Radhošť... a mnoho různých kostelů a kostelíků. 
  Dílo svatých bratří mělo význam nejen pro Moravany a Čechy, ale 
pro celý slovanský svět. Jejich práce se nesmazatelně zapsala do dějin 
našich i slovanského světa, především vytvořila pevné duchovní základy 
pro pěstování pravoslavné křesťanské víry, jimiţ se ani nejlítějším 
nepřátelům Pravoslaví nepodařilo otřást. Jakkoliv byla pravoslavná víra po 
tisíc let s pomocí veškeré světské moci zahlazována, přesto při první 
příleţitosti z kořene zasazeného svatými Soluňany vţdy vyraší nová svěţí 
ratolest. Pravoslaví bylo likvidováno a drceno jak u nás, tak i na Balkáně, 
kam se odebrali zasadit cyrilometodějskou setbu vyhnaní učedníci a 
nástupci sv. Metoděje, leč díky zvláštnímu poţehnání a nebeské ochraně 
se ţádnému ani sebemocnějšímu nepříteli nepodařilo natrvalo udusit tuto 
tajemnou révu, jejíţ kořen zde cyrilometodějci zasadili a na níţ nás 
naroubovali.                                                                zdroj : www.tik-tak.biz



Vzpomínka na tragický školní výlet ţáků Obecné školy z Rakvic v květnu roku 1936 

     „Maminko, tatínku, sbohem…“ hlásal velkými písmeny vysázený titulek první 

strany Moravského slova ze středy 27. května 1936. Byla to údajně poslední slova o 
ţivot zápasící malé Lidušky Lukešové z rakvické obecné školy k zoufalým rodičům 
na břehu rozbouřené Dyje v hrůzných minutách úterního pozdního rána 26. května 
1936. 31 mladých ţivotů pohltila toho dne řeka, která byla a je chloubou jiţní 
Moravy. Tehdy plná romantických zákoutí, strmých skal na lesnatých pobřeţních 
stráních, mocná a pyšná mezi poli a loukami lemujícími její břehy, vzala si oběť, 
jakých jen málo zaznamenává lidská paměť. 
    Majestátní, prosluněná Pálava, dodnes vábící stovky a tisíce turistů, očekávala 
ten, téměř jiţ letní den i školní výlet ţáků Obecné školy z Rakvic. Dne 26. května 
1936 po 8. hodině ranní, odjíţdělo od rakvické školy osm za sebou jedoucích vozů, 
taţených páry koní rakvických sedláků, vezoucích na všemi očekávaný výlet na 
nedalekou, ale pro většinu dětí neznámou Pálavu, tři třídy obecné školy - dohromady 
95 dětí. Výprava vedená učiteli Stanislavem Novotným, Bohumilem Horňanským a 
Zdenkou Ţákovou měla před sebou zhruba 12km cesty a včetně osmi kočí čítala 
106 osob. 
    Vycházeje ze skutečnosti, ţe pamětníků ubývá a vzpomínky blednou, navštívil 
jsem některé z nich, dodnes ţijící a společně jsme zavzpomínali na tuto, tehdy i 
zahraničím otřesivší tragédii. Autentické vzpomínky dnes jiţ 84-letého Květoslava 
Štefky ţijícího v Brně-Bystrci a i přes svůj věk stále aktivního tenisty, 83-letého, 
vitálního Karla Vranovského z Rakvic, 83leté Marie Sladké bydlící v Břeclavi a 83-
leté Vlasty Oslzlé z Rakvic, rovněţ stále čiperné stařenky, s níţ jsem si připil na 
zdraví „rakvickým bílým“ (viz. foto), se pro mě staly cenným dokumentaristickým 
materiálem. Povídali jsme si nejen o pro ně stále neurotizujícím záţitku z května 
1936, ale o ţivotě vůbec. V brněnské Moravské zemské knihovně jsem se zahloubal 
do více neţ 100 čísel Moravského slova (období květen – září 1936), které nešťastný 
případ sledovalo a zjišťoval v konfrontaci s autentickými výpověďmi pamětníků, co 
psaly o události tehdejší noviny. Neopomněl jsem ani pamětníky z od Rakvic 
nedalekých Staroviček – tetičku Habrovcovou a strýčka Úlehlu, k ohlášené návštěvě 
pana Hübnera jiţ bohuţel nedošlo. 
    Za Novými Mlýny nebyl přes Dyji most a přepravu na druhý břeh obstarával 
převozník Leopold Schuster s manţelkou Terezou. Osudná pramice patřila mlynáři 
Josefu Veverkovi. V kraji pod Pálavou se říkávalo, ţe „Dyje mívá sedm mladých“ – 
7krát do roka se rozběsní a rozvodní. V místě tragédie byla Dyje široká asi 25m a její 
hladina byla v té době 1,5m nad normálem, coţ představovalo 6–7 metrů vody. Při 
pohledu na prudký proud do ţluta zbarvené Dyje zůstaly děti dle výpovědi pamětníků 
zaraţené a jako by něco zlého tušily. Krčily se na přístavním můstku a bály se 
nasednout.  
     První převáţený vůz jel skoro prázdný, odvahu dostalo jen sedm dětí – mezi nimi i 
jiţ vzpomínaný Karel Vranovský. Snad proto, ţe ve voze byli zapřaţeni jejich koně. 
V té chvíli ještě nevěděl, ţe se z druhého břehu stane snad jediným, kdo hrůzné 
divadlo detailně uvidí od začátku do konce. Druhý vůz čítal 15 dětí. Tyto první dva 
vozy byly přes Dyji převezeny bez zjevných potíţí. Zbylé děti na břehu čekající na 
převoz se postupně zbavily strachu a samou nedočkavostí se jich na osudnou třetí 
jízdu nahrnulo na pramici a vůz 49. Pramice byla příliš zatíţena a jak říká, mimo jiné, 
vyšetřovací spis četnické pátrací stanice v Brně, do něhoţ jsem měl moţnost 
nahlédnout:„Převozník a učitelé nezvládli situaci“. Dva chlapci, mající zlé tušení, 
v poslední chvíli z pramice vyskočili ještě u můstku, kde bylo vody po pás a zachránili 
si tak vlastně ţivot. Dřevo bočnice prámu bylo vyhnilé, děravé dno bylo ucpané 
hadrami, jak to dokumentují detailní snímky četnické pátrací stanice coby přílohy 
vyšetřovacího spisu. Vodu prosakující do pramice převozník Schuster v případě 
převozu rakvických dětí nevyléval tak, jak to měl přikázáno po kaţdém převozu. Děti 
bojící se neklidných koní, kteří z leknutí ze stále přibývající vody couvli, nahrnuly se 
do zadní části pramice. Zhruba 10m od můstku se pramice silně naklonila dozadu a 
ač tvořena z těţkých dubových fošen, se v proudu Dyje rozpadla a koně zmizeli i 
s rozpadávající se pramicí plné zoufalých dětí v chladné vodě nezkrotné řeky. Vůz, 
který byl v osudné chvíli na pramici, kočíroval 25-letý kočí František Belech z Rakvic, 
na voze byli i oba učitelé – Novotný a Horňanský. Silný proud odnášel bezbranné 
děti od místa neštěstí ke 150 metrů vzdálenému splavu. Koně připoutaní drţáky a 
pobočáky nemohli vyplavat. Čeledín Belech sám zachránil několik dětí a nakonec se 
vrhl do vody ve snaze přeřezat koním popruhy, aby mohli vyplavat. Byl však kopnut 
zoufale se bránícím koněm, omráčen a zůstal pod hladinou. Další čeledín Holešínský 
skočil do běsnící Dyje, rovněţ zachránil několik dětí, ale byl udeřen trámem 
z pramice do hlavy, utrpěl otřes mozku a musel být z vody vytaţen. Zrovna tak v roli 
zachránce byl i učitel Novotný zachránivší i svou dceru Blanku, dnes ţijící v Praze. 
Dílo zkázy dokonal jiţ zmíněný hučící, 1,5m vysoký a 40m široký, dnes jiţ 
neexistující splav, kde navíc 8m široký náhon nedalekého mlýna bránil zachráncům 
ke splavu se dostat a zachraňovat nebohé děti. 
   Na místě neštěstí byl okresní soudce dr. Nároţný z Hustopečí, který si okamţitě 
vyţádal od Státního zastupitelství v Brně povolení k zatčení převozníka Schustera. 

Ten byl posléze propuštěn a dál se o 
jeho osudu neví. 
   Přítomný zaječský lékař dr. Beneš 
oţivoval zachráněné. Na místo se 
dostavila soudní komise z Hustopečí, 
důstojníci ţenijního pluku a divizní 
generál Hasal z Brna, vojenský oddíl 
ţenistů z Břeclavi, který tam byl zrovna 
na cvičení a byl povolán k místu 
neštěstí. Na břehu Dyje byly instalovány 
čtyři 500W reflektory napájené 
agregátem a po celou noc hasičské 
sbory ze širokého okolí prohledávaly 
vodu a hledaly utonulé děti. Přítomni byli 
i četníci z celého kraje, Brněnská 
četnická pátrací stanice a okresní 
hejtman z Hustopečí dr. Drábek. 
   První pohřeb se konal jiţ 28. května 
odpoledne – rakvické děti nazdobily 
kytičkami rakvičky svých nevinných 
kamarádů a kdyţ po církevních 
obřadech u rakví poloţených před 
kostelem zazpívaly „Letěla bělounká 
holubička“ a „Tiše spi miláčku věčný 
svůj sen, však jednou nadejde shledání 
den“ – ani jedno oko z 5 000 účastníků 
pohřbu nezůstalo suché. Do té doby 
bylo vyloveno z 31 dětí pouze 11. Další 
pohřby se konaly 30. května a 3.června, 
kdy jiţ znetvořená těla utopených dětí 
vyplavala po 5-6 dnech sama. Stále 
rozbouřená Dyje nevydala ještě dvě 
děti. Předposlední oběť rakvické 
tragédie objevil odplavenou 6km od 
místa neštěstí v křoví rybář. I přes 
usilovné pátraní stále nebyla nalezena 
poslední oběť – aţ po více neţ třech 
měsících bylo nalezeno torzo dětského 
tělíčka, ruka Boţenky Pešové. Dyje ji 
vylila na lukách, rovněţ daleko od místa 
tragédie. 
   Učitelé doprovázející nešťastný výlet 
byli Zemskou školní radou z Rakvic 
přeloţeni. Ministerstvo školství 
v důsledku rakvické tragédie vydalo 
Výletní a vycházkový řád pro zvýšení 
bezpečnosti dětí na školních akcích. 
Neštěstí otřáslo i zahraničním tiskem, 
zejména vídeňským, konaly se sbírky na 
pomoc postiţeným rodinám.



  Všech 31 dětí odpočívá na zvláštním pietním místě rakvického hřbitova. Jsou tam 
pohromadě jako kdysi na 8 vozech vezoucích je na osudný výlet. Na symbolu tragédie 
v podobě z vody čnějící ruky v průčelí pietního místa je napsáno – „Ztratily se jako rosa na 
květu – 26.5.1936.“ (viz foto) 
   Z tvářiček na fotografiích vyzařuje nevinnost a z očí otázka „Proč?“ vtesaná do většiny 
z pomníčků. Zapálil jsem tam svíčku a kropen jemným májovým deštěm jsem  ze hřbitova 
tiše odešel. 
   Pietně jsem postál i u rakvické školy s bronzovou deskou se jmény utonulých dětí, jakoţ 
i o pár kilometrů dále – u místa tragédie s Masarykovým pomníčkem z roku 1938. Díval 
jsem se na dnes jiţ klidnou, romantickou Dyji, která si před lety vyţádala tak krutou oběť. 
Po zčeřelé stříbřité hladině běţely studené vlnky luţní krajinou a vidiny dětských tváří 
jakoby vystupovaly na hladinu, pod níţ kdysi nechtěně leţel ukryt nejdraţší poklad 
mateřských srdcí. Všechny jsem je pozdravil kytičkou sedmikrásek  ze starovičské 
zahrádky vhozenou do tiše plynoucí Dyje.  
   Nedaleké Starovičky rakvické neštěstí těţce nesly. Moc se o tom v dědině mluvilo. Dnes 
jiţ 89-letá stařenka Habrovcová často vzpomíná, jak s kamarádkami byla na pohřbu. Dříve 
často jezdívala i na rakvický hřbitov. Rovněţ starovičtí školáci se hromadně pod vedením 
Marie Plockové, tehdy pověřené vedením školy, pohřbu zúčastnili. Pan František Úlehla 
se jako 15-letý byl pěšky podívat na místo neštěstí – kvůli policejní uzávěrce se však do 
bezprostřední blízkosti nedostal. Pan Oldřich Hübner mně jiţ nestihl nic povědět. 
   Z 95 dětí - výletníků jich dnes ţije 8, včetně 3 dětí z 16 zachráněných ze spárů zběsilé 
Dyje - jsou to Marie Sladká v Břeclavi, Blanka Novotná v Praze a Vlasta Oslzlá 

v Rakvicích. Vzpomínky je stále tíţí a jak 
sami říkali, s postupujícím stářím o to více. 
Bylo to pro ně celoţivotní trauma, celý 
ţivot je provázejí noční děsy. Při 
vzpomínání i pak při loučení jsme se obě 
strany neubránily slzám. Všichni vroucně 
denně děkují Bohu za záchranu.                                             
    PhDr. Ladislav Valihrach   květen 2009

Postřehy odjinud – deník výpravy na Aconcaguu - dokončení

30.1 
      Ráno 8:00 hod. 
odcházíme na 
Berlín. Opět šlapeme 
šotolinou do 
prudkého kopce. 
V 11:00 jsme v Sedle 
kondorů . 
Šíleně fouká vítr. 
Schováváme se za 

skalou a trochu odpočíváme. Začíná mě 
dost silně bolet pravé koleno a puchýře 
mám aţ do krve. 
Pokračujeme na Berlín, cestou potkáváme 
pár zdechlých mul, co se sem asi zaběhly. 
Jdeme pomalu, ale hlavně ţe jdeme. 
     Jsem první na Berlíně 6200m a zabírám 
jednu dřevěnou boudu, co sem kdysi dávno 
dovezli Němci. Proto se to jmenuje Berlín. 
Je to malá dřevěná bouda ve tvaru áčka, 
kam se vlezou tak 4 lidi. Jsou tu 3 takové 
boudy, ale jedna je totálně rozmlácená od 
laviny. Čekám na kluky, jenţe Míra vede 
Honzu dál. Volám na ně, ale bohuţel mě 
neslyší. Beru saky paky a jdu za nimi. 
Doháním je a Mirek mi vysvětluje, ţe naše 
zásoby nechal kus od Berlína. Tady se taky 
pokoušíme postavit stan, jenţe děsně 
fouká a stan vůbec nejde postavit. Stavíme 
tedy z kamení ochranou zeď před větrem, 
ale ani ta nechce stát a vítr nám jí neustale 
boří. Vítr nabírá na síle a nám nezbývá  nic 
jiného, neţ jít do dřevěné boudy na Berlíně. 
Máme ovšem smůlu, neţ jsme došli byly 
všechny boudy zabrané. Stavíme stan 
vedle nich a naštěstí to jde, i kdyţ se do něj 
opírá vítr dost silně, stan stojí. 
     Sousedé říkají, ţe takové počasí má být 
i zítra. To nás moc netěší, protoţe jídla 
máme tak na dva dny. Jdeme spát, ale 
nejde to, musíme zády drţet stan, aby nám 
ho vítr nepotrhal. Bohuţel nevydrţely 
šňůry, vichr je přetrhal. Jdeme to 
opravovat, venku je tma jako v pytli a kosa 
nehorázná. Po hodince se nám daří dát 
stan docela  dohromady. Spánek. 
31.1 
     Stáváme kolem 10:00 hod., vůbec se 
nám nechce, včerejší noc nám dala. 
Potkávám venku před stanem Jakeše, je to 
náš známej polárník a jeden z mála, co 
vylezl na Aconcauguu i v zimě. Taky tu 

nechal 4 prsty. Kecáme o počasí, a tak. 
Uvolnila se jedna budka, super a hned se 
tam stěhujeme, konečně bude klidná noc. 
Uvnitř bivaku nalézáme spoustu jídla,  
sušenky, čokolády, olivy, dokonce i maso. 
Máme malou hostinu, nejdříve diskutujeme, 
zda to nemůţe být zkaţené, ale po zralé 
úvaze, ţe tady je to v podstatě jako 
v mrazáku, se do toho pouštíme. Na večer 
nás Mirek Jakeš poctil svou návštěvou a 
povídal historky o přechodu Grónska. 
Vedle nás se uvolnil druhej bivak a hned se 
tam nastěhovali nějací Slováci. Jednomu 
jsem dal balení Paralenu  a on mi dal za to 
pěnkej kus sýra. Hned jsme to s klukama 
snědli a spěchali do spacáku. 
1.2. 
     Je 5:00 hod., náš den s velkým D 
podruhé. Vstáváme značně odpočatí po 
klidné noci v bivaku. Ţádné drţení stanu, 
naprostej klid celou noc. To se nám dlouho 
nestalo. Je 6:30 hod. a já a Mirek jdeme 
nahoru, počasí vypadá dobře a ani vítr moc 
nefouká. Honza jde asi 20minut po nás. 
Cestou do posledního tábora 
Indenpendenc, teda spíše krizového bivaku 
posledního před vrcholem, mi střídavě silně 
omrzají ruce a nohy. Na Indenpendenc si 
musím zout boty a zkontrolovat stav svých 
prstů na nohách. Sláva, na tu bídu jsou na 
tom vcelku dobře, zatím ţádné viditelné 
tmavnutí kůţe, s citlivostí je to horší, tu 
v prstech nemám téměř ţádnou. 
   Sluníčko mi trochu pomáhá a prsty na 
rukách se dávají celkem dohromady. Čeká 
nás teď nejtěţší úsek – Kanaleta. Tam 
skončil Mirek minulej rok. Dál se nedostal. 
Je to dlouhý traverz na otevřeném úbočí 
hory, po kterém směrem nahoru klouţe 
studený a silný vítr a nedá se tam nikde 
schovat. Technicky není těţký, ale rozmary 
počasí právě zde nechávají skončit 
spoustu horolezců. 
     Mirek tvrdí, ţe dnes je dobré počasí a 
Kanaleta bude vysluněná a bez větru. 
Kecal!!!!! Sice nefouká, ale sluníčko se sem 
ještě nepřehouplo. Opět začínám omrzat a 
dost silně. Za půlkou traverzu slunce uţ 
svítí. Spěchám ke slunci, ale je to dost 
daleko. Je to hrozné, přidává se bolest 
kolena a pravého boku a to dost. 
Předbíhám asi poslední skupinku, co je 

před náma, hnán za slunečním svitem. 
Slunce, hurá sedám si a pomalu rozmrzám, 
sice to dost bolí, jak všechno přichází 
k sobě, ale je to známka, ţe je snad vše 
v pořádku. Čekám na Mirka a dívám se na 
zbytek cesty. Vrchol je téměř na dosah, ale 
bude nás to stát ještě hodně sil. Hlavně, ţe 
se sem opírá slunce. Dohání mě Mirek, 
hned se do něj pouštím, ţe jsme měli jít aţ 
tak za hodinu, kdy Kanaleta bude celá ve 
slunečním ţáru. Bez komentáře 
pokračujeme vzhůru. Sluníčko mi vrací 
náladu a ani s dýcháním nemám ţádné 
potíţe, opět se mi leze výborně. Vrchol je 
těsně nade mnou mám pocit, ţe uţ mi ho 
nic nemůţe vzít. Posledních pár metrů a 
jsem tam!!!!!  
VRCHOL!!!!!7000metrů. 
     Ohromná radost. Jsem tu jen já, Míra  a 
jeden policista z Argentiny, který šel těsně 
před náma. Nic vyššího na tomhle 
kontinentě a  Jiţní polokouli není. Čekáme 
na Honzu a společně se klaníme Malému 
kříţi, který je tu vztyčený. Mezi tím přichází 
Jakeš, společně se fotíme a honem dolů, je 
tu děsná kosa. Cestou dolů potkávám 
spoustu horolezců. Mám radost, ţe to mám 
za sebou. Ve 14:30 hod. jsem zpět v bivaku 
Berlín. Vařím čaj a balím věci na odchod do 
základního tábora. Odcházím jako první, 
kluci se ještě balí. Spěchám, chci rychle 
dolů. Cesta dolů utíká dost rychle a k 
večeru jsem dole. Mirek s Honzou jsou 
kousek za mnou. Jdeme na PIVO!!! Teprve 
tady dole mimo jakákoliv nebezpečí nás 
polévá obrovská radost z našeho vítězství. 
Piveček přibývá a s tím i radosti. Během 
toho telefonujeme domů satelitním 
telefonem o našem částečně úspěšném 
zdolání Aconcagui. Ve značně 
podroušeném stavu se vracíme do našeho 
stanu, kam se schází i místní mulaři, za 
vidinou lehkého zbohatnutí na naší výstroji. 
Stan se mění v malé trţiště. Licituje se o 
cenách a my se pokoušíme prodat vše, co 
nepotřebujeme. Zájem je dost velký a nám 
se daří prodávat boty, bundy, kalhoty, 
spacák, za cenu, za kterou koupíme doma 
nové. Druhý den ráno, odlehčeni o prodané 
věci, plní radosti a nových zkušeností 
vyráţíme domů!!!! 
                                                               (JP)



Seriál pro chovatele
Váţení chovatelé, 
   dnešní díl bude 
poněkud netradiční. 
Protoţe se stále častěji 
opakují dotazy typu: 
„Jak je to s kastrací 
fen?“ „Jak je to 

s nádorovitým onemocněním mléčné 
ţlázy u fen?“ apod., rozhodl jsem se 

aktuálně zařadit článek o této 
problematice. Těm, kteří čekali na část o 
vnitřních parazitech se tímto omlouvám a 
zároveň je ujišťuji, ţe v dalším příspěvku 
se jiţ dočkají. 
   Kastrací feny rozumíme chirurgické 
odstranění vaječníků (ovariektomie) 
nebo vaječníků a dělohy současně 
(ovarihysterektomie). Operaci předchází 
24 hodinová hladovka, přísun tekutin 
musí zůstat zachován. Pracuje se  
v celkové anestézii, následuje standardní 
příprava operačního pole, tzn. vystříhání 
a vyholení srsti, aplikace léčiv 
(antibiotika, analgetika), dezinfekce a 
zarouškování operačního pole. Řez se 
vede v linea alba (vazivový pruh ve 
střední linii břicha) v potřebné délce 
podle velikosti feny. Vybaví se vaječníky 
spolu s dělohou, podváţou se cévy 
k zamezení krvácení a následuje 
uzávěra dutiny břišní. Celý zákrok i s 
přípravou trvá cca 1,5-2 hodiny. 
Důvody pro kastraci: 
1. Prevence proti moţnému výskytu 

nádorů mléčné ţlázy. Provede-li se 
operace po prvním hárání feny, riziko 
vzniku nádorů se sniţuje o 92 %. Po 
dalších říjích je vliv na omezení výskytu 
novotvarů  zanedbatelný. V případě, kdy 
uţ se nádory u feny vyskytují, nemá 
tento zákrok preventivní ani léčebný 
efekt. 
2. Prevence proti cukrovce (diabetes 

mellitus), která je nejčastějším 

hormonálním onemocněním u fen, 
vyskytuje se u nich 2x častěji neţ u psů. 
Toto onemocnění je způsobeno 
nedostatkem inzulinu. Příznaky diabetu 
jsou zvýšené močení a ţíznivost, zvíře i 
přes normální příjem potravy hubne. 
Neléčená cukrovka vede nakonec k 
úhynu. Vykastruje-li se z tohoto pohledu 
zdravá fena, jiţ nikdy cukrovkou 
neonemocní! Za určitých okolností můţe 
být kastrace i jediným moţným 

terapeutickým zákrokem.  
3. Patologické stavy pohlavních orgánů, 

jako např. cysty, nádory, záněty 
vaječníků a dělohy – také jim lze účinně 
předcházet nebo je léčit kastrací. 
Nejčastějším z těchto onemocnění je 
hnisavý zánět dělohy - pyometra. 

Postihuje především starší feny nebo ty, 
kterým byly aplikovány hormonální 
přípravky na přerušení březosti nebo na 
oddálení říje. Kastrace v těchto 
případech bývá často jedinou moţností 
záchrany ţivota zvířete. 
4. Hárání feny je pro chovatele obdobím 

samých negativ. Výtoky z pochvy, 
neposlušnost, útěky a tím zvýšené riziko 
úrazu nebo neţádoucího nakrytí, 

případně  falešná březost. Ta se 
projevuje cca u 15-20 % fen za dva 
měsíce po hárání. Bývá často 
doprovázena laktací, s následným 
zánětem mléčné ţlázy. Fena se chce 
v době hárání pářit, není-li jí to 
umoţněno, vede to u ní k dalším 
psychickým poruchám. Je to např. 
bezdůvodné olizování tlap, které 
postupně vede k narušení koţní a 
posléze i svalové tkáně do takové 
hloubky, ţe konečným důsledkem je 
odhalená kost. Tyto rány se potom velmi 
těţce a zdlouhavě hojí. 
Důvody proti kastraci: 
1. Rizika spojená s narkózou a 

chirurgickým zákrokem, případně 
pooperační komplikace, které se 
vyskytují velice zřídka a pokud ano, dají 
se docela dobře řešit. 
2. Asi u 1-2 % kastrovaných fen velkých 

plemen se můţe vyskytnout močová 
inkontinence (pomočování), které se ale 
dá velmi dobře a jednoduše léčit. 
3. Kastrací se mění metabolismus 

organismu. Pravidlo zní, po kastraci 
sníţit krmnou dávku cca o 30-40 %. Toto 
sníţení je nutné proto, ţe po kastraci 
nastává zhruba 14ti denní období 
zvýšené chuti k příjmu potravy. Dodrţí-li 
chovatel tyto zásady, zůstane jeho fena i 
nadále štíhlá. 
   Z uvedeného textu je zřejmé, ţe 
kastrace je u zvířat, která nejsou určena 
k chovu, velmi dobrou volbou z hlediska 
prevence výskytu mnoha závaţných 
onemocnění a navíc můţe i významně 
prodlouţit jejich plnohodnotný ţivot. 
   Úplným závěrem mi dovolte říct, ţe do 
jisté míry se to týká také koček, ale i psů 
a kocourů. Tímto se s Vámi loučím a 
těším se na shledanou příště. 
                                 MVDr.Jiří Svobodný

Myslivecké sdruţení Starovičky

 

foto: ulovená liščata 

 
Myslivci na jaře                       
     

      Na jaře je nutné především vytvořit 
dobré podmínky pro úspěšné vyvedení 
mláďat uţitkové lovné zvěře a to je v 
našich podmínkách: baţant, zajíc a 
rovněţ srnčí zvěř. Proto je nezbytné tzv. 
„tlumit“ škodnou zvěř a udrţet její stavy 
na přijatelné úrovni. V našem revíru je 

přirozeným predátorem a tedy škodnou 
pro baţanta a zajíce liška. Proto se 
myslivci zaměřují zjara na tlumení lišek, 
které dokáţí při shánění potravy pro svá 
liščata napáchat na baţantících a 
zajíčcích obrovské škody. V letošním 
dubnu a květnu se podařilo mladým 
nimrodům objevit 3 liščí nory a v nich 
ulovit celkem 16 liščat a 1 starou lišku. 
Vydatnými pomocníky se přitom ukázali 
jezevčíci Tom Mirka Krčky a Fram Mirka 
Janouška. Tímto se podařilo zachránit 
jeden pořádný výřad baţantů a zajíců při 
podzimních honech. Myslivci rovněţ 
zvelebují areál střelnice, kde proběhnou 
v červnu a červenci střelecké soutěţe, 
na něţ je zvána i veřejnost. Zájemci i z 
řad nemyslivců mohou zkusit své 
střelecké umění a v případě přízně 
vrtkavé štěstěny i něco vyhrát. 
Kaţdopádně budou moci ochutnat 
mysliveckou kuchyni.                         (JP) 

 

Zemřel nejstarší myslivec      
     
      V květnu ve věku nedoţitých 97 let 
zemřel nejstarší člen Mysliveckého 
sdruţení Starovičky a současně nejstarší 
občan Staroviček pan Oldřich Hübner. 

Myslivosti se věnoval od roku 1946 a po 
dlouhá léta vykonával ve výboru 
sdruţení význačnou funkci mysliveckého 
hospodáře. Aktivní myslivost provozoval 
do roku 2005, poté byl ve sdruţení 
čestným členem. Budiţ čest jeho 
památce.                                            (JP)



TJ Starovičky 
 

foto: I.Nečas ukončení sport. kariéry  
 
     Další fotbalová sezona skončila. 
Po posledních dvou velmi úspěšných 
sezonách, se nám ta letošní tak moc 
nepovedla. Podzimní slušné 8.místo 
se nám bohuţel nepodařilo udrţet. I 

vlivem změny hráčského kádru a 
spoustou zranění jsme se umístili na 
konečném 10.místě. Přesto jsme  v 
několika utkáních  předváděli velmi 
pohledný fotbal a drţeli si dostatečný 
odstup od sestupových míst.  
     Průběh jarní části nám také 
ukázal, ţe budeme muset v rámci 
našich moţností rozšířit hráčský kádr 
a hlavně ho zkvalitnit. Jiţ teď se 
usilovně jedná o nových posilách. 
     První sezonu má za sebou i naše 
B muţstvo. Musíme ji hodnotit jako 
uspokojivou. Samozřejmě je i zde co 
zlepšovat, ale přesto muţstvo získalo 
výborných 22 bodů a umístilo se na 
slušném 10. místě.  
     Je třeba také říct, ţe spolupráce 
mezi oběma muţstvy fungovala na 

výbornou, coţ dokazuje i to, ţe si 
hráči navzájem vypomáhali, kdyţ to 
bylo potřeba. Je také potěšitelné, ţe 
si získalo i přízeň fanoušků, kteří 
chodili muţstvo podporovat. I proto 
budeme do příští sezóny přihlašovat 
obě muţstva. 
     Ukončená proběhla jiţ tradičně u 
pečeného selátka a za přítomnosti 
spousty fanoušků. Oslava probíhala 
do ranních hodin a proběhla bez 
problémů. 
     Děkujeme tímto všem fanouškům 
a sponzorům za podporu, přejeme jim 
klidné léto a jiţ teď se na ně těšíme v 
nové sezoně, která začne jiţ 9.srpna. 
                                                      (KJ) 

 
 
 
15.kolo: Starovičky – Mor.Ţiţkov                                   4 : 1 
branky: Proch.Pavel ml., Proch.P. ml., R.Ovísek, P.Holásek 
16.kolo: Lanţhot B – Starovičky                                   3 : 2 
branky: 2x Procházka Pavel   
17.kolo: Starovičky – Novosedly B                                   0 : 1 
18.kolo: D.Dunajovice – Starovičky                                   3 : 0 
19.kolo: Starovičky – Mor.N.Ves B                                   6 : 0 
branky: 3x Procházka Pavel, 3x Vladimír Seďa 
20.kolo: Týnec – Starovičky                      4 : 1 
branky: Marian Sádlík 
21.kolo: Starovičky – Bavory B                                   4 : 3 
branky: 2x Proch.Pavel, 2x Marián Sádlík 
22.kolo: Lednice B – Starovičky                                   1 : 4 
branky:  2x Marian Sádlík, Petr Holásek, Radim Ovísek 
23.kolo: Starovičky – Perná                      3 : 3 
branky: Proch.Pavel, Juška Kamil, Seďa Vladimír 
24.kolo: Drnholec – Starovičky                                   1 : 0 
25.kolo: Starovičky – Pavlov                      1 : 2 
branky: Procházka Pavel 
26.kolo: Tvrdonice B – Starovičky                                   1 : 2 
branky: Proch.Pavel, Marian Sádlík 
 
střelci 2008/2009:  

17x Pavel Procházka ml., 6x Marian Sádlík, 6x Vladimír Seďa, 
5x Petr Holásek, 5x Bronislav Hejl, 4x Radim Ovísek, 4x Petr 
Procházka, 2x Přemek Bláha, 1x David Ovísek, 1x Kamil 
Juška, 1x Pavel Procházka 

15.kolo: Kurdějov – Starovičky B                                   2 : 2 
branky:  Peter Balga, David Procházka 
16.kolo: Starovičky B - Němčičky                                   2 : 3 
branky: Blaţek Radoslav, Sádlík Marian    
17.kolo: Bořetice B – Starovičky B                                   7 : 1 
branky: Seďa Vladimír 
18.kolo: Starovičky B - Diváky                                   1 : 0 
branky: Procházka David 
19.kolo: Hustopeče B – Starovičky B                     5 : 1 
branky: Sádlík Marian 
21.kolo: Klobouky – Starovičky B                                   4 : 1 
branky: Procházka David 
22.kolo: Starovičky B – Nikolčice B                                   2 : 1 
branky:  2x Seďa Vladimír 
23.kolo: V.Němčice B – Starovičky B                     3 : 0 
24.kolo: Starovičky B – V.Hostěrádky                               1 : 1 
branky:  Procházka David 
25.kolo: Kobylí B – Starovičky B                                   5 : 1 
branky: Procházka David 
26.kolo: Vrbice – Starovičky B                                   5 : 1 
branky: Ovísek Radim 
 
střelci 2008/2009: 11x Marian Sádlík, 8x David Procházka, 3x 

Vlastik Ovísek, 3x Vladimír Seďa, 2x David Tomek, 2x Tomáš 
Procházka, 1x Jelínek František, 1x Klimánek Radek, 1x Patrik 
Parolek, 1x Radek Horák, 1x Radoslav Blaţek

 

TABULKA Starovičky           

Rk.  Tým Záp + 0 - Skóre Body (Prav) 

1. Novosedly B 26 21 2 3 99: 27 65 ( 26) 

2. Zaječí 26 15 5 6 88: 48 50 ( 11) 

3. Bavory B 26 15 0 11 87: 56 45 ( 6) 

4. D. Dunajovice 26 13 1 12 67: 63 40 ( 1) 

5. Lanžhot B 26 12 4 10 50: 48 40 ( 1) 

6. Týnec 26 12 4 10 49: 44 40 ( 1) 

7. Tvrdonice B 26 12 3 11 63: 62 39 ( 0) 

8. Sok. Pavlov 26 11 6 9 52: 51 39 ( 0) 

9. Drnholec 26 11 4 11 45: 46 37 ( -2) 

10. Starovičky 26 11 3 12 52: 50 36 ( -3) 

11. M.Žižkov 26 9 3 14 49: 68 30 ( -9) 

12. Mor. N. Ves B 26 7 6 13 43: 69 27 (-12) 

13. Perná 26 5 4 17 49:106 19 (-20) 

14. Lednice B 26 4 3 19 29: 84 15 (-24) 

 
TABULKA Starovičky B  

Rk.  Tým Záp + 0 - Skóre Body (Prav) 

1. Vrbice 24 18 3 3 83: 25 57 ( 24) 

2. V. Hostěrádky 24 12 7 5 51: 34 43 ( 7) 

3. V.Němčice B 24 12 7 5 47: 25 43 ( 7) 

4. Bořetice B 24 13 3 8 76: 44 42 ( 9) 

5. Němčičky 24 12 5 7 50: 35 41 ( 5) 

6. FC Hustopeče B 24 11 8 5 44: 37 41 ( 2) 

7. Klobouky 24 10 7 7 40: 37 37 ( 1) 

8. H. Bojanovice 24 10 5 9 40: 39 35 ( -1) 

9. TJ Diváky 24 6 6 12 36: 47 24 (-15) 

10. Starovičky B 24 6 4 14 36: 76 22 (-17) 

.11. Kobylí B 24 5 5 14 35: 51 20 (-13) 

12. Nikolčice B 24 5 5 14 34: 72 20 (-16) 

13. Kurdějov 24 2 3 19 25: 75 9 27 



  Myslivecké sdružení Starovičky 

           pořádá dne 5.7.2009 závod tříčlenných družstev  

ve střelbě na asfaltové terče, 

který organizuje OMS Břeclav 

a 6.7.2009 veřejnou soutěž ve střelbě na asfaltové terče.  

Občerstvení zajištěno. 

Akce se koná na střelnici “Podkova“. 

Začátek v 9:00 hod. 

Všichni jste srdečně zváni. 

 

K R A J E M 

ANDRÉ 
 

Jihomoravská města a obce HUSTOPEČE, STAROVIČKY, VELKÉ PAVLOVICE,  
BOŘETICE A VRBICE vás srdečně zvou na IV. ročník 

 

EXPEDICE KRAJEM ANDRÉ 
aneb cyklovýlet s chutí vína po rozhlednách 

 

Sobota  27.6.2009 
START: Hustopeče, kemp Formanka, od 9:00 do 12:00 

CÍL: Vrbice, sklepy Na Stráţi, do 17:00 
Startovací balíček: dospělí 150,-Kč, děti 70,-Kč 

 

POZOR: trasa je tentokrát pouze jednosměrná!!! 
 

Těšit se můţete na ochutnávky vín, soutěţe o ceny, ţivou hudbu, krajové speciality a výhledy ze 3 rozhleden na 
trase. 

 

Tato akce se koná za podpory Vinařského fondu 
Mediální partneři Htv, ČRo Brno, Rádio Dyje, Rádio Jih 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky jako dvouměsíčník, adresa OÚ: Hlavní č. 43, PSČ 693 01,  
tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz.  Náklad 290 ks, výtisk je neprodejný.                                                                             

Za zpracování odpovídá Hana Procházková a Radka Hovězáková.              
        Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola (VD), Iveta Schwarzová (IS), Radka Hovězáková (RH),  

PhDr. Ladislav Valihrach, Ing. Josef Panic (JP), Petra Novotná,  Alena Blaţková, Hana Meredová, děti ze ZŠ, Kamil Juška (KJ), 
MVDr. Jiří Svobodný, Josef Pleskač (JP), Kateřina Pleskačová (KP), Staňa Bíza (SB), maminky.   



Fotogalerie květen 2009 
 

Pálení čarodějnic na místním hřišti   

 

Setkání rodáků a jubilantů v sále kulturního domu ve Starovičkách  



Fotogalerie červen 2009 

  Mužstvo TJ Starovičky v nových dresech                                              

Masarykův pomníček u Dyje  
za utonulé děti z roku 1936 
 

Děti oslavily svůj den netradičně  6.6. na sportovním hřišti  

 

TJ pořádala Turnaj v malé kopané „O pohár starosty obce“ v sobotu 20.6.  

 


